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Obstacolele din calea destinderii 
pot fi Înlăturate

Conferința de la Geneva a mi
niștrilor de externe ai U.R.S.S., 
S.U.A., Angliei și Franței și-a în
cheiat lucrările. Comunicatul final 
arată că cei patru miniștri au dis
cutat deschis și sub toate aspectele 
cele trei probleme de pe ordinea de 
zi și au căzut de acord să comunice 
discuțiile avute șefilor guvernelor 
respective și să recomande să fie re
glementată pe căi diplomatice vii
toarea desfășurare a discuțiilor mi
niștrilor Afacerilor Externe.

Contactul deci a fost men(inut 
(asta se vede și din faptul redac
tării în comun a comunicatului fi
nal) și aceasta este un lucru esen
țial, în ciuda faptului că după cum 
se vede n-a sosit încă timpul pentru 
încheierea unor acorduri în cele trei 
probleme discutate, acorduri care 
vor putea fi încheiate în viitor.

Totuși, la conferință a apărut — 
așa cum a semnalat V. M. Molotov 
— cîtc ceva ce nu corespunde deloc 
spiritului Genevei. Și aceasta — tre
buie spus din capul locului — da
torită concepției care și-a făcut loc 
în unele cercuri occidentale că „spi
ritul Genevei" ar însemna concesii 
unilaterale din partea Uniunii So
vietice. Acest lucru îl recunoaște și 
un vechi și experimentat gazetar 
burghez ca Walter Lippman, care în 
„New York Herald Tribune" scrie : 
„Dacă trebuie considerat că spiritul 
Genevei a murit sau nu, aceasta 
depinde de felul în care ne închipuim 
acest spirit... Sprijinit de MacMil
lan și Pinay, Dulles a hotărît să ac
ționeze ca și cum ar considera... că 
spiritul Genevei ar însemna că Uni
unea Sovietică va accepta pas cu 
pas condițiile noastre... Condițiile 
lui au nesocotit total adevăratul 
spirit al Genevei care rezidă în a- 
ceea că, întrucît nimic nu poate fi 
reglementat cu forța, trebuie să se 
recurgă la manevre, la tocmeală, să 
se încheie o tranzacție. Condițiile 
occidentale formulate la Geneva, nu 
permiteau manevrarea, nu ofereau 
material de tocmeală și nu ofereau 
nici un fel de șanse pentru înche
ierea unei tranzacții".

Critica pe care ziaristul american 
o face puterilor occidentale este în
tru totul justificată de atitudinea a- 
cestora la conferința de la Geneva. 
In problemele discutate la punctul 
1, cei trei miniștri au încercat să 
obțină consimțămîntul Uniunii So
vietice la remilitarizarea și include
rea în pactul Atlantic a întregii 
Germanii, la punctul doi occidentalii 
au dat înapoi de la propriile lor 
propuneri în problema dezarmării, 
insistînd asupra unui control fără 
de dezarmare, iar la punctul trei au 
refuzat categoric să ridice bariere
le existente în domeniul schimburi
lor comerciale.

O asemenea înțelegere a „spiri
tului Genevei" nu putea să ducă la 
încheierea de acorduri, în ciuda 
faptului că în toate problemele dis
cutate au existat și numeroase 
puncte de contact. Puterile occiden
tale au condiționat oarecum acordu
rile asupra punctelor 2 și 3 de pe 
ordinea de zj de rezolvarea punctu
lui 1 și aici, exclusiv de rezolvarea 
problemei germane în sensul dorit 
de ele. Cu alte cuvinte, au condițio
nat orice acord de acceptarea Uniu
nii Sovietice ca Republica Demo
crată Germană să fie înghițită de 
blocul agresiv al Atlanticului de 
nord.

Cu totul alta a fost atitudinea de
legației sovietice care s-a străduit

să găsească tot timpul căile po
trivite pentru rezolvarea probleme
lor litigioase.

Ce au susținut reprezentanții U- 
niunii Sovietice ? La punctul 1 că 
rezolvarea problemei germane de
pinde de asigurarea securității în 
Europa, că asigurarea securității în 
Europa se poate face și înainte de 
unificarea Germaniei, că puterile oc
cidentale trebuie să renunțe la re
militarizarea și includerea Germa
niei în blocul Atlantic, că rezolva
rea problemei germane îi interesea
ză în primul rind pe germanii înșiși 
și deci trebue realizată o înțelegere 
între cele două state germane.

La punctul 2, U.R.S.S. a arătat 
limpede că este pentru un control 
al dezarmării dar că este inaccep
tabil un control fără de dezarmare 
care nu poate avea alt efect decît 
o îutețire a cursei înarmărilor.

La punctul 3, U.R.S.S. a propus 
desființarea barierelor artificiale ri
dicate în calea liberului comerț in
ternațional precum și un plan de 
măsuri pentru dezvoltarea schimbu
rilor culturale.

In declarația făcută la ședința de 
închidere a conferinței, V. M. Molo
tov a arătat că Uniunea Sovietică 
speră că discutarea în viitor a pro
blemei securității europene și Ger
maniei va duce la concluzii și hotă- 
rîri de comun acord; că Uniunea 
Sovietică va continua să lupte ca 
și pînă acum pentru dezarmare; că 
Uniunea Sovietică, în ciuda lipsei 
unui acord între cele patru puteri, 
va înfăptui în practică dezvoltarea 
contactelor cu țările care năzuiesc 
la aceasta. Uniunea Sovietică va ur
ma mai departe calea păcii și cola
borării internaționale.

Actuala conferință a miniștrilor 
Afacerilor Externe, în ciuda efortu
rilor delegației sovietice, s-a înche
iat fără adoptarea vreunor hotăriri 
esențiale. Aceasta demonstrează că 
drumul destinderii situației interna
ționale nu este un drum larg des
chis, ci un drum greu, cu suișuri și 
coborîșuri, că orice pas înainte pe 
acest drum întîmpină obstacole din 
partea celor neinteresați în destin
dere, ci mai degrabă interesați in 
eșecul înțelegerii între marile pu
teri. Conferința, în afara obstacole
lor ivite, a arătat însă și posibili
tățile care există pentru rezolvarea 
problemelor, a arătat că în unele 
probleme, în special în ceea ce 
privește securitatea și dezarma
rea, pozițiile sînt mult apropiate. 
Conferința de la Geneva a mai 
avut darul de a limpezi pozițiile. 
Opinia publică mondială a văzut 
clar cine dorește și cine nu do
rește continuarea „spiritului Ge
nevei" și acest fapt este important 
în dezvoltarea ulterioară a situației 
internaționale căci popoarele nu vor 
lăsa să se stingă „spiritul Genevei".

Poporul romîn care a salutat cu 
satisfacție introducerea unui nou 
spirit în relațiile internaționale — 
și a contribuit efectiv la consolida
rea lui prin măsurile pe care le-a 
luat: reducerea efectivelor militare, 
reducerea stagiului militar, dezvol
tarea schimburilor economice și 
culturale cu țările capitaliste etc, — 
este convins că conferința de la 
Geneva a miniștrilor Afacerilor Ex
terne va contribui la dezvoltarea 
colaborării internaționale. De aceea, 
poporul nostru cere ca metoda con
ferințelor la nivel înalt să fie con
tinuată. Edificiul păcii trebuie cons
truit cu răbdare, cărămidă cu cără
midă.

Solemnitatea
de la Prezidiul Marii Adunări 

Naționale
Printr-un decret al Prezidiului Marii 

Adunări Naționale, au fost decorați cu 
ordine ale R.P.R., activiști, muncitori 
din întreprinderi care au participat, la 
8 noiembrie 1945, la apărarea sediului 
C.G.M. Au fost acordate post mortem 
ordine și medalii ale R.P.R. celor care 
au căzut eroic la apărarea sediului 
C.G.M., la 8 noiembrie 1945.

Joi la amiază a avut loc solemnita
tea înmînării decorațiilor unor acti
viști și unor muncitori din întreprin
deri care au participat la apărarea 
sediului C.G.M.
uLa solemnitate au luat parte tova

rășii : acad. Mihail Sadoveanu și Mihai 
Mujic, vicepreședinți ai Prezidiului 
Marii Adunări Naționale, A. Bunaciu, 
secretar al Prezidiului Marii 'Adunări 
Naționale, general locotenent Gh. Pin- 
tilie, locțiitor al ministrului Afacerilor 
Interne, Liuba Chișinevschi și ing. Mi
hai Marin, secretari ai C.C.S., Șt. Cru- 
ceru, secretar al Comitetului orășenesc 
București al P.M.R., C. Bufant, pre
ședintele Consiliului sindical orășenesc 
București, reprezentanți ai presei.

După citirea decretelor de decorare, 
acad. Mihail Sadoveanu a înmînat ce
lor decorați înaltele distincții.

(Agerpres)

„Zilele prieteniei 
romîno - franceze"

TIMIȘOARA (de la corespondentul 
nostru). — In cadrul „Zilelor prieteniei 
romîno-franceze", și în orașul Timi
șoara vor avea loc numeroase mani
festări culturale. Bunăoară, secția ger
mană a Teatrului die Stat va prezenta 
piesa „Bolnavul închipuit" de Moîiere. 
iar Opera de Stat va prezenta ..Lakme" 
de Delibes.

Un interesant program a pregătit și 
Orchestra Filarmonicii de Stat „Bana
tul" care, în cadrul unui festival de 
muzică, franceză, va prezenta: „Prelu
diul la după amiaza unui faun" de 
Debussy, „Simfonia spaniolă" de Lalo, 
„Simfonia 2-a“ de Saint-Saens. „Car
navalul roman" de Berlioz.

★
La Clubul Universității „C. I. Par- 

hon“ a avut loc joi seara, conferința 
lectorului Valentin Lipatti despre 
Moliere. Conferința a fost urmă
rită cu viu interes de membri ai cor
pului didactic universitar și studenți.

Sîmbătă 19 noiembrie ora 20, va a- 
vea loc tot la club o seară de mu
zică franceză închinată lui Yves Mon
tand. /

Prima sesiune științifică 
a Institutului de seruri 

și vaccinuri „Dr. I. Cantacuzino“
In zilele de 28, 29 și 30 noiembrie 

se vor desfășura lucrările primei se
siuni științifice a Institutului de se
ruri și vaccinuri „Dr. I. Cantacuzino" 
din Capitală. Sesiunea se va referi la 
activitatea de cercetări științifice în 
laboratoare, la producția de seruri și 
vaccinuri a institutului și lă activita
tea antiepidemică pe care Institutul o 
desfășoară în întreaga țară cu spriji
nul organelor Sanepid.

In cadrul sesiunii vor fi prezen
tate 150 comunicări, dintre care mai 
mult de o treime în legătură cu acti
vitatea antiepidemică din țara noa
stră.

Deschiderea stagiunii 
Teatrului „Țăndărică11

Joi după amiază a avut loc în sala 
Orfeu din pasajul Comedia deschide
rea stagiunii pentru copii a Teatrului 
de marionete și păpuși „Țăndărică".

Teatrul de marionete și păpuși „Țăn
dărică" va prezenta în această stagiune 
premierele „Străjerul mării" de Mihail 
Stoian, „Povestea porcului" de Veroni
ca Porumbacu și N. Filipoiu, „2 la 
zero pentru noi" de V. Poliakov și 
„Pomul de iarnă" de M. Calmîc.

(Agerpres)

UTILAJ DE ÎNALTĂ TEHNICITATE

In cinstea Congresului partidului, muncitorii, tehni
cienii și funcționarii uzinelor „1 Mai" s-au angajat să 
execute patru garnituri de foraj pentru mari adîncimi.

In clișeu: Tovarășii Alexandru Nicqlescu, maistru de 
sector din secția Mecanica II controlează calitatea lu
crărilor efectuate de Dobre Panciu și alți lăcătuși 
mecanici. Foto : NICU VASILE

Muncă însuflețită și rodnică 
în toate colțurile patriei

Angajamente îndeplinite
CRAIOVA. — Plini de mîndrle 

patriotică,, muncitorii, inginerii și teh
nicienii de la uzina de mașini și unel
te agricole „7. Noiembrie" din Craiova 
au raportat acum cîteva zile în
deplinirea angajamentelor luate în 
cinstea celui de al 2-lea Congres al 
P.M.R., fiind hotărîți ca pînă la 23 
decembrie să obțină noi succese în 
activitatea lor.

Anul acesta la uzina „7 Noiembrie" 
s-au produs peste prevederile planului, 
mașini agricole în valoare de 6.000.000 
lei. Constructorii de la uzina „7 No
iembrie" au livrat agriculturii peste 
plan, printre altele, 1100 grape cu 
colți, 145 grape stelate, 200 tone piese 
de schimb din fontă, 40 prese de fîn, 
358 tăvălugi dințați, 180 de vagoneți 
basculanți.

Cele mai mari rezultate 
din acest an

Munca pasionată, entuziasmul co
lectiv, caracterizează fiecare sector al 
uzinelor metalurgice „Mao Țze-dun“ 
din Capitală. In această întreprindere 
se modelează zilnic zeci de tone de 
metal.

Rezultatele obținute în producție în 
luna octombrie sînt expresia muncii 
entuziaste care se desfășoară în cin
stea celui de al 2-lea Congres al 
P.M.R. Planul producției globale a 
fost depășit cu 151 la sută, al pro- 
ducției-ma.rfă cu 16,4 la sută, iar in
dicele productivității muncii a cres
cut cu 60 la sută. Acestea sînt cele 
mai mari rezultate obținute de Uzi
nele „Mao Țze-dun" din Capitală în 
cursul acestui an. (Agerpres)

Fruntași la executarea 
arăturilor adînci

SUCEAVA (de îa corespondentul 
nostru), — Pînă. în prezent, în raioa
nele Dorohoi, Botoșani și Săveni, s-au 
efectuat arături adînci în vederea în- 
sămînțărilor de primăvară pe o supra
față de peste 19.000 hectare. In frun
tea acestor munci se află, ca și altă 
dată colectiviștii și țăranii întovără
șiți. Succese însemnate în această pri
vință au obținut membrii gospodăriilor 
colective din Sulița, Cotîrgaoi, Cris- 
tești, Brăești, Popeni, etc. Colectiviștii 
din raionul Dorohoi au executat arături 
adînci în proporție de 96 la sută din 
suprafața (planificată.

Urmînd exemplul colectiviștilor, nu
meroși țărani muncitori cu gospodărie 
individuală au trecut la executarea a- 
răturilor adînci. Țăranii muncitori din 
comunele Răchiți, Vlădeni, Cristești, 
Vîrfu Cîmpului, Brăești, etc. au făcut 
pînă în prezent arături adînci pe mari 
suprafețe.

CU AJUTORUL METODELOR AVANSATE

Printre uzinele producătoare de piese de schimb pentru trac
toare se numără și uzina „I. C. Frimu" din Sinaia. In cinstea celui 
de al doilea Congres al partidului metodele avansate de muncă își 
găsesc aici o tot mai largă aplicare.

In clișeu : Tovarășa Alexandra Dragomir folosind metoda Vo- 
roșin depășește zilnic cu 50 la sută sarcina de producție la alezatul 
bucșelor, element pentru pompa de injecție a tractorului K.D.-35.

Foto : AGERPRES

Concurs literar
In întîmptoarea celui de al Il-lea 

Congres al Partidului, Casa de Cul
tură. a Sindicatelor din București și 
revista „Clubul" organizează un con
curs literar pe tema „Oamenii muncii 
conduși de partid construiesc socialis
mul în patria noastră". La acest con
curs pot fi trimise: poezii, povestiri și 
schițe literare, piese de teatru într-un 
act.

La concurs pot participa muncitori, 
funcționari, ingineri și tehnicieni, stu- 
denfi și elevi din întreprinderile, insti
tuțiile, școlile și institutele de învăță- 
mînt superior din București. Pentru a 
veni în ajutorul participanților la con

curs cercul literar al Casei de Cultură 
a Sindicatelor din București „1. P. Pin- 
cio“ va organiza în perioada concursu
lui, consultații colective, privind as
pecte ale muncii de creație precum și 
consultații individuale pe marginea lu
crărilor ce doresc, să le scrie partici- 
panții. Consultațiile vor avea loc în 
fiecare miercuri și vineri între orele 
18-21.

Lucrările vor fi trimise pînă la data 
de 28 decembrie a.c. pe adresa: Casa 
de Cultură a Sindicatelor din Bucu
rești, cercul literar „Ion Păun Pincio" 
B-dul 6 Martie nr. 25, raionul Lenin 
și vo.r purta mențiunea „pentru con
curs".

---------------- PRIN GOSPODĂRIILE COLECTIVE MILIONARE -----------------

_ _____ C_I F R E.^______

Regiunea Stalin 
a îndeplinit planul 

însămînțărilor de toamnă
Oamenii muncii de pe ogoarele re

giunii Stalin au îndeplinit planul în- 
sămînțărilor de toamnă. încă de acum 
cîteva zile o serie de raioane din a- 
ceastă regiune cum ar fi Făgăraș, 
Sibiu, Sighișoara, au terminat primele 
însămînțările de toamnă. O deosebită 
contribuție la obținerea acestui succes 
au dat mecanizatorii din stațiunea de 
mașini și tractoare din această re
giune.

In zilele care urmează colectiviștii, 
țăranii întovărășiți, țăranii muncitori 
cu gospodării individuale, muncitorii 
din gospodăriile agricole de stat se 
străduiesc să termine grabnic recol
tarea ultimelor suprafețe ocupate cu 
culturile de toamnă, să depășească 
planul însămînțărilor de toamnă. O 
atenție deosebită este acordată execu
tării arăturilor adînci de toamnă care 
pînă în prezent au fost executate în 
proporție de peste 40 la su'tă.

Se extinde 
inițiativa comunistului 

Jenică Botezatu
BAC.AU. — Inițiativa comunistului 

Jenică Botezatu, brigadier la sonda 
1109 Moinești, de ridicare a nivelului 
muncii schimbului de noapte la nive
lul schimbului de zi, se extinde cu suc
ces. Brigada de foraj de la sonda 1107, 
de exemplu, condusă de Petre Chir- 
noagă, care a preluat primul această 
inițiativă, a realizat în 40 de zile o 
depășire a planului de metri forați cu 
4 la sută față de schimbul de zi.

Producția realizată la foraj în 
schimburile de noapte este în continuă 
creștere și la oficiul I foraj Zeroes, 
unde inițiativa a fost extinsă la 3 bri
găzi. Aici norma schimbului de noapte 
a crescut între 17 și 30 octombrie pmă 
la 93 la sută.

La sonda 1109 numărul metrilor 
forați era înainte de aplicarea acestei 
inițiative cu circa 60-80 la sută mai 
mic decît în schimburile de zi. După 
15 septembrie, datorită aplicării ini
țiativei, schimburile de noapte au 
reușit să întreacă cu 3,3 la sută 
schimburile de zi.

(Agerpres) ,

După un an
PITEȘTI (de la corespondentul nos

tru). — Ziua de 15 noiembrie a de
venit o dată însemnată pentru colec
tivul de muncă al întreprinderii de 
construcții metalice Pitești. Anul tre
cut la această dată muncitorii și teh
nicienii au fost invitați să participe 
la un miting. Se sărbătorea atunci în
deplinirea sarcinilor primului plan cin
cinal. In entuziasmul general s-a a- 
probat propunerea ca planul pe anul 
viitor să fie îndeplinit tot la aceeași 
dată.

Cărpiniș. Treci prin sat și deodată 
îți apare în față o casă arătoasă pe 
a cărei poartă citești inscripția : „Gos
podăria agricolă colectivă „Grivița 
roșie". In împrejurimile ei, furnicar 
de oameni. Unii ies, alții intră. Din 
curte, două camioane noi răzbat în 
uliță. Curiozitatea te ațîță: ce vei 
găsi nou în aceste zile la colectiviști? 
Ce ar fi să-i vizităm ? Ar fi interesant, 
haideți...

★
Colectiviștii din Cărpiniș sînt oa

meni pentru care natura nu e o piedi
că de neînvins. In toamna asta a 
plouat și a fost și vreme bună. Oa
menii s-au pregătit și-apoi au pîndit 
timpul favorabil. Și cum a dat soa
rele au ieșit cu toate forțele. Acum 
Dumitru Maci președintele colectivei 
e bucuros. Sămînța e toată în pă- 
mînt.

In birou, socotitorii lucrează, mun
cesc de zor. Fac socoteli, înscriu ci
fre. Dar ce reprezintă aceste cifre ? 
Să vedem o rubrică. Ii intitulată 
„venituri". In ea găsești 17.000 lei 
pentru tăurași, 80.000 lei pentru porci, 
143.000 Iei pentru legume și zarzava
turi, 1.000.000 lei pentru cînepă. In 
dreptul sfeclei de zahăr cineva a fă
cut o însemnare cu creionul : „Vom 
primi circa 1.000.000 lei deoarece re
colta la hectar e în medie de 27.000 
kg." Citești, citești și nti-ți vine să 
crezi... Te afli într-o gospodărie milio
nară.

Socotitorii calculează, se dă avan
sul oamenilor. Deocamdată: 9 lei la
zi-muncă. Socotitorii adună cifre și 
fac tabele. Oameni din 396 familii 
sînt trecuți acolo, fiecare după cum a 
muncit. In rîndul familiei Simion 
Meici găsești că i se cuvine 7848 lei. 
Ai lui Ion Costache primesc 6741 lei, 
Gheorghe Bubulici se duce acasă cu 
5265 iei. Și asta bine înțeles, în afară 
de produse !

Socotitorii scriu la nesfîrșit. Sub 
creioanele lor se înșiruie coloane de 
cifre și totuși ce sînt aceste cifre ?

★
E seară. In casa Iui Nicolae Susa 

e sfat. Membrii familiei stau de vor
bă. Adică, să nu exagerăm, discută 
numai Ioana cu Nicolae căci copiii, 
doi băieți răsăriți și vioi stau pe delă- 
turi cuminți. Nicolae, tatăl lor, vor
bește :

— O bicicletă, mi-am luat. Cu cei 
4000 lei ce cumpărăm ?

Ioana croșetează șosete pentru copii. 
Fără să-și ridice privirile de la ace

Școala populară de artă 
din Tg. Mureș

TG. MUREȘ. — Școala populară 
de artă din Tg. Atureș, ale cărei 
cursuri erau frecventate numai de 
copii, și-a deschis anul acesta porțile 
și pentru oamenii muncii din fabricile 
și uzinele orașului. In cele 13 săli de 
cursuri, devenite de pe acum neîncă
pătoare pentru marele număr de elevi, 
se desfășoară începînd de după amia
ză și pînă seara tîrziu lecții de mu
zică, artă plastică, teatru și dans pre
date de 28 de profesori.

își ajută soțul să întocmească lista 
cumpărăturilor, pe care Nicolae le va 
face miine la Timișoara :

— Iei costum pentru tine. Pentru 
copii iau eu vineri. Altfel n-ai să poți 
aduce radioul; ai văzut doar ce 
mare îi ?

Discuțiile celor doi soți continuă 
pînă tîrziu. Pot cheltui toți banii, că 
în curînd vor mal primi pe atît. Și în 
afară de asta pîinea le e asigurată. 
Numai avans au primit 20 de saci cu 
grin. In curte, opt oi, doi porci, pă
sări. Dar să nu uităm. Nicolae și

Ioana s-au înțeles ca din banii ce-i 
vor mai primi să-și cumpere și o vacă 
cu lapte. Asta nu trebuie șă lipsească 
de la ca,sa unui membru dintr-o gos
podărie colectivă milionară.

Abia ascuitind o asemenea familie, 
te dumirești ce reprezintă cifrele seci 
pe care socotitorul le trece conștiin
cios în registru : ele se înmănunchia- 
ză într-un singur cuvînt: belșug.

VIRGIL LAZAR
Corespondentul „Romtniei libere" 
. ' în regiunea Timișoara

Au trecut săptămîni și luni de mun
că însuflețită. A sosit și ziua de 15 
noiembrie 1955. Ing. Vasilescu, dispe
cerul întreprinderii, centralizînd ulti
mele date a anunțat că în ziua de 15 
noiembrie s-au fabricat ultimele piese 
din acest an. Colectivul de muncă al 
întreprinderii de construcții metalice 
din Pitești și-a respectat angajamen
tul. Muncitorii de aici au închinat a- 
cest succes celui de al 11-lea Congres 
al partidului. ____

Pe marginea scrisorii deschise adresate colegilor de promoție r
ai inginerului agr. Octavian Fodor

Care să fie adevăratul motiv ?
Acum cîtva timp, am citit în zia

rul „Romînia liberă" o scrisoare 
deschisă către colegii tăi de promo
ție de la Institutul A.gronomic Cluj. 
Cu strîngere de inimă am aflat lu
cruri neplăcute despre tine și mâi 
ales deosebit de grave.' Am aflat că 
nu-ți duci bine munca de in
giner la punctul agricol unde 
ai fost repartizat. Ba, mai mult, 
dovedești aproape o totală indi
ferență față de meseria pe care 
ai ■ îmbrățișat-o de mai bine de 
cinci ani de zile. In această scrisoa
re am fost solicitați să ne spunem 
părerea despre comportarea ta la lo
cul de muncă. Eram rugați să te a- 
jutăm să înțelegi misiunea ingine
rului agronom. împărtășindu-ți din 
experiența muncii noastre, nesfiin- 
du-ne să arătăm greutățile pe care 
le-am învins, succesele care au în
cununat strădaniile noastre.

Iți scriu aceste rînduri dar gîn- 
durile îmi zboară în anii pe care 
i-am petrecut împreună la faculta
te. Parcă te văd la orele de curs 
sau de lucrări practice luîndu-ți no
tițe. Cîteodată nu te găseam la lo
cul tău obișnuit. Știam că ai ple
cat la vreo competiție sportivă, în 
dauna cunoștințelor de la Tehnica 
experimentală sau la alt obiect. As. 
cultam uneori cît erai de necăjit 
că „Locomotiva" Tg. Mureș a fost 
învinsă — „și tocmai pe teren pro
priu" cum spuneai revoltat — de
zaprobam faptul că-1 tachinai pe 
Gigei Olteanu descurajîndu-1 
tocmai cînd acesta avea greutăți. 
Multe s-ar putea vorbi de emoțiile 
pe care le-am încercat în preajma 
unor examene, despre frumoasele 
zile petrecute în practică la gospo
dăria de stat Bădeni și altele. Dar 
iată că au trecut anii. Anii studen
ției au rămas în urmă. Dar la tine 
parcă lucrurile nu s-au schimbat. 
Noi colegii tăi de promoție speram 
că odată cu părăsirea facultății 
vei schimba. Aflu că vii destul 
des la Tg. Mureș. Parcă văd
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In coloanele ziarului nos
tru a apărut la data de 1 
noiembrie a. c. o scrisoare 
deschisă adresată colegilor 
de promoție ai ing. agr. 
Octavian Fodor, de la punc
tul agricol Brîncovenești- 
Rsgiunea Autonomă Maghia
ră. Obiectul acestei scrisori 
deschise îl constituia faptul 
că inginerul Octavian Fodor 
dovedește aproape o totală 
lipsă de preocupare pentru 
sarcinile ce-i revin.

La redacție am primit nu
meroase scrisori de la cole
gii de promoție ai ing. agro
nom Octavian Fodor. Pu
blicăm mai jos una din a- 
ceste scrisori.

urmărești cu aceeași pasiune jocul 
echipelor de fotbal preferate.

Deplasările dese la Tg. Mureș 
n-au ajutat echipei la care ții (în 
prezent fiind în pericol de retrogra
dare). în schimb au dăunat muncii 
tale. Indisciplina, lipsa de preocu
pare pentru problemele de care răs
punzi te-au dus în situația asemă
nătoare echipei preferate : în cla
samentul promoției noastre de in
gineri agronomi deții ultimul loc. 
Mă întreb —- după cum cred că se 
întreabă pe bună dreptate și ceilalți 
colegi de ai tăi — care să fie mo
tivul pentru care nu te-ai apucat 
de treabă așa cum se cuvine? Vei 
spune poate că ai greutăți, că sar
cinile sînt multe și variate. Desigur 
că ai dreptate. Dar care dintre 
noi nu are greutăți... Să-ți spun de 
pildă, de greutățile pe care le am 
eu. Lucrez la un punct agricol 
unde munca e grea. Răspund de 
opt gospodării colective, de cinci 
comune, înșirate pe o rază de 16 
km. Zilnic se ivesc alte greutăți.
>*****»****»*«***«**•««

Eu ca și alți colegi de ai tăi ne 
străduim să le învingem. Ne-o cere 
viața, ne-o cere sarcina noastră de 
agronomi.

Dar, părerea mea este că tu poți 
să faci o cotitură în munca ta de 
acum. Aceasta ți-o spune nu cine
va care te cunoaște de puțină vre
me ci cineva care a învățat 
cu tine cîțiva ani în șir. Dacă la 
început am presupus că ar exista 
un motiv sau altul care explică în- 
trucîtva comportarea ta, acum sînt 
încredințat că acest lucru nu e- 
xistă. Orice motiv ai invoca el nu 
poate sta în picioare. Iți rămîne o 
singură cale, să încerci să cîștigi 
încrederea țăranilor muncitori prin. 
tr-o muncă susținută în cadrul 
punctului agricol. Superficialitatea 
te împiedică să faci multe lucruri 
bune pe care ești capabil să le 
faci. La început îți va fi greu. Dar 
uită-te în jur. Multe se așteaptă 
din partea unui agronom. Acea
sta trebuie să-ți dea de gîndit. 
Gîndește-te că profesorii ne-au îm
părtășit cu dragoste cunoștințe de 
preț. Ei știau că roadele nu vor 
întîrzia să se arate. Care sînt roa
dele pe care le poți prezenta tu ? 
Taci. Nu ai nimic de arătat. Spe
răm că aceste cîteva luni au fost 
pentru tine o perioadă de acomo
dare pe care ai depășit-o și va ră- 
mîne doar o amintire neplăcută. 
Noi așteptăm ca tu să treci în rîn
dul acelor ingineri agronomi care 
se află în fruntea luptei pentru 
recolte bogate. Fiecare din noi, co
legii tăi de facultate, sîntem gata 
să te ajutăm cu experiența 
muncă și viață cîștigată pînă 
cum.

Te salută fostul tău coleg,
Ing. agr. EUGEN URCAN

Șeful punctului agricol Daneș, 
raionul Sighișoara
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Vești din satele 
patriei

Și în comuna Bozovici 
va arde lumina electrică
Dorința țăranilor muncitori din co

muna Bozovici, raionul Aimaș, de a 
avea lumină electrică în sat, s-a rea
lizat acum, în anii de democrație 
populară. Intr-o adunare populară la 
căminul cultural s-a hotărît ea din 
banii încasați la autoimpunere să se 
procure materialele necesare pentru 
electrificarea comunei.

S-au procurat stîlpii necesari, un 
grup electrogen de 25 C. P. iar sfatul 
popular regional Timișoara a repar
tizat materialele necesare.

Pînă acum s-au instalat 100 becuri 
pe străzile principale ale comunei, 
urmînd ca pe măsură ce se procură 
materialele să se introducă curentul 
electric și în casele sătenilor.

N. GOLOPENȚA 
Corespondent voluntar

S-au hotărît să lucreze 
pămîntul în comun

Recoltele mari obținute de colecti
viștii și întpvărășitii din comuna 
Gropeni, raionul Brăila, au demon
strat țăranilor muncitori cu gospodă
rii individuale însemnătatea lucrării 
pămîntului laolaltă, după regulile 
agrotehnice. De curînd, 53 de țărani 
muncitori din această corpună au 
hotărît șă-și lucreze pămîntul în ca
drul unei asociații de producție agri
colă.

GH. MANEA 
Corespondent voluntar

Stîni cooperatiste
In comuna Dorna Cîndrenilor s-au 

înființat în vara aceasta nouă stîni 
cooperatiste.

Țăranilor muncitori care au oile la 
aceste stîni cooperatiste li s-a distri
buit în cursul trimestrului III cantita
tea de peste 3.000 kg. porumb și 4.000 
kg. țările, precum ș: însemnate canti
tăți de sare. Cotele au fost predate în 
întregime statului iar cooperativa a 
achiziționat la aceste stîni o can
titate de circa 3.000 kg. brînză.

Printre stînele fruntașe din comună 
se numără cele conduse de ciobanii 
Gh. Todoșcă și Gheorghe Rusu care 
au dat dovadă de multă pricepere în 
buna organizare a muncii, obținînd o 
producție de brînză de cea mai bună 
calitate.

GH. ACATRINEb 
Corespondent voluntar

TRIBUNA DEPUTATULUI

Munca in circumscripția electorală
Acum doi ani de zile, cetățenii de pe strada Simion Bărnutiu din 

orașul Turda s-au strîns într-o adunare.
— Ei, pe cine propunem pentru deputat în circa noastră ?
— Apoi, pe cine? Șă-I propunem tot pe tov. Petru Felezeu. Pe el 

l-am ales și la primele alegeri și nu ne-am înșelat. Să-l alegem și 
acum.

Oamenii au fost de acord cu această propunere. Au vorbit apoi des
pre cîte s-au făcut în cartier și despre lucrurile care ar mai trebui să 
se facă. Deputatul, care era de fată, și-a notat atunci cerințele alegăto
rilor.

Au trecut de atunci doi ani. Zilele trecute am primit la redacție o 
scrisoare. E o scrisoare simplă dar plină de semnificație.

In cuprinsul ei deputatul PETRU FELEZEU scrie despre sarcinile 
ce le-a avut și despre felul cum a muncit pentru rezolvarea lor. Iată cî- 
teva fragmente din scrisoarea lui.

Un ajutor de preț în munca ce o 
desfășor îl primesc de la comitetul 
de stradă. Acest comitet, ales în ca
drul unei consfătuiri, este alcătuit din 
cinci tovarăși care se bucură de încre
derea cetățenilor din circumscripție. 
Chiar de la constituire eu am ajutat 
comitetul să-și alcătuiască un plan 
de muncă în care am prevăzut sarcini 
pentru fiecare membru. Au fost fixate 
sarcini privind mobilizarea cetățenilor 
la acțiunile întreprinse pentru înflori
rea cartierului, pentru păstrarea cură
țeniei, pentru îndrumarea neștiutori
lor de carte la cursurile de alfabeti
zare și pentru îndemnarea fiecărui lo
cuitor să-și îndeplinească obligațiile 
ce Ie are față de stat.

Cu ajutorul comitetului de stradă 
noi am înfăptuit multe lucruri. Ast
fel s-a desfășurat o acțiune pentru cu
rățirea cartierului și pentru vărulrea 
pomilor din parc. Peste 40 de cetățeni 
din circa noastră au prestat multe ore 
de muncă voluntară la amenajarea u- 
nui gard de beton în jurul parcului. 
Succese am obținut și în celelalte ac
țiuni. Putem arăta că astăzi în circa 
noastră nu se mai află nici un neștiu
tor de carte. La aceste munci au par
ticipat cu multă voie bună tov. Cons
tantin Ionescu, Derjy Samoilă, Vasile 
Citinaș, Elisabeta Valfer, Elena Dră- 
ghici, Ana Iobojel și Maria Chișu. Bun 
exemplu au dat și tov. Popa Augustin 
și Victoria Moraru, membri în comite
tul de stradă, care s-au achitat cu 
cinste de sarcinile ce le-au fost în
credințate.

Avem în circumscripție însă și oa
meni care se dau înlături de la ac
țiunile noastre. Așa sînt bunăoară tov. 
Ștefan Boldiș, Margareta Ghionți, A- 
lexandru Abraham și Ghizela Hirș care

nu vor să pună umărul la înfrumuse
țarea cartierului și nici măcar la con
sfătuirile noastre nu vin. Trebuie să o 
criticăm totodată și pe tov. Elisabeta 
Rac, care deși e membră în comitetul 
de stradă nu a ajutat cu nimic la în
făptuirea sarcinilor.

Cetățenii din circumscripția noastră 
fac multe propuneri și sezisări. Eu ur
măresc îndeaproape ca cerințele ale
gătorilor să fie rezolvate. Astfel m-am 
interesat ca plîngerea tov. Nicolae Po. 
dar care a fost impus de două ori la 
cotele de carne să fie rezolvată. Tot 
așa am intervenit ca să se rezolve și 
sezisarea tov. Vasile Moraru care a 
arătat că s-a defectat apeductul pu
blic.

Văzînd că cerințele lor se rezolvă, 
cetățenii din circumscripția noastră au 
făcut și alte propuneri. Astfel, tov. 
Constantin Ionescu, Vasile Moraru, A. 
lexandru Miron, Maria Oniga și alții 
au propus în cadrul consfătuirilor să 
se ia măsuri pentru radioficarea car
tierului Turda Nouă, pentru instalarea 
de bănci și difuzoare în parc, pentru 
împrejmuirea parcului și pentru rezol
varea lipsei de apă.

Eu am adus la cunoștința comitetu
lui executiv aceste propuneri. Acum 
putem arăta că toate aceste propuneri 
— cu excepția celei privitoare la apro
vizionarea cu apă care e în curs de 
rezolvare — au fost înfăptuite.

Cam aceste lucruri le-am înfăptuit 
în circumscripția noastră — scrie în 
încheiere deputatul PETRU FELEZEU. 
Pentru a cunoaște mai bine dorințele 
cetățenilor, eu am vizitat pe fiecare 
alegător acasă. Cu acest prilej ani 
aflat că mai avem de rezolvat o serie 
de probleme. Cu sprijinul cetățenilor 
le vom rezolva și pe acestea. Atunci 
o să scrim din nou la ziar..."

IN FINALĂ 
CONCURSULUI 

PE ÎARĂ
In Capitala pa

triei noastre se 
desfășoară cu mult 
succes faza finală 
a concursului pe 
țară al brigăzilor 
artistice de agita
ție din căminele 
culturale sătești.

In clișeu: Bri. 
gada artistică de 
agitație a căminu
lui cultural „Ion 
Creangă" din re
giunea Bacău.

Foto : AGERPRES

0 nouă metodă științifică 
pentru stabilirea 

tratamentului cu antibiotice
Colectivul secției de bacteriologie de 

la Institutul de antibiotice al Minis
terului Industriei Chimice a pus la 
punct o metodă cu ajutorul careia se 
poate stabili rapid care este cel mai 
eficace tratament cu antibiotice la di
ferite boli. Cu ajutorul ei se prescrie 
bolnavului un tratament exact și se 
înlătură folosirea inutilă de antibio
tice.

Metoda constă în confecționarea 
unor discuri din hîrtie de filtru, fie
care dintre acestea fiind îmbibat cu un 
anumit antibiotic: penicilină, strepto- 
micină, aureomicină, cloromicetină și 
terramicină sau cu sulfatiazol, în can
tități care indică chimio-sensibilitatea 
șl chimio-rezistența microbului polii 
respective. Aceste discuri se aplică pe 
suprafața unui mediu nutritiv însă- 
mînțat în prealabil cu microbul bolii 
căreia i se caută antibioticul cu efica
citatea cea mai mare. In funcție de re
acția microbului față de discurile îm
bibate cu diferite antibiotice se stabi
lește tratamentul corespunzător. Discu
rile astfel pregătite își mențin calita
tea timp de cel puțin 6 luni.

Metoda a fost aplicată cu rezultate 
foarte bune In mai multe clinici din 
Capitală. Ea poate fi folosită cu suc
ces și de către spitale care nu au încă 
aparatură specială de laborator. Co
lectivul care a pus la punct această 
metodă s-a angajat ca în cinstea celui 
de al II-lea Congres al P.M.R. să 
pună la dispoziția Ministerului Sănă
tății 7000 de discuri din hîrtie de fil
tru.

(Agerpres)

Cicluri de filme în cinstea 
aniversării a zece ani 

de ia întonțairea F. 0. i. F.
Intre 22 și 29 noiembrie, cu prilejul 

celei de a X-a aniversări a F.D.I.F., 
Comitetul Femeilor Democrate din 
R.P.R., în colaborare cu Direcția difu
zării filmelor, va prezenta în București 
și în alte orașe din țară filme și ci
cluri de filme în cinstea acestui eve
niment.

In Capitală, între 21—27 noiembrie, 
la cinematograful „Flacăra" va rula 
filmul „Leana". Același film va rula, 
de la 28 noiembrie, la cinematograful 
„Cultural". Intre 21 și TI noiembrie 
la cinematograful „Arta" va fi pre
zentat filmul „Prințesa Mary" ; filmul 
italian „Ana Zaccheo" care se va 
prezenta în premieră în cadrul ,.Săp- 
tămînii filmului italian" la cinemato
graful „Patria" va fi rebjat, începînd 
de la 28 noiembrie la cinematograful 
„București".

In perioada 21—27 noiembrie, la ci
nematograful „Maxim Gorki" din Ca
pitală șe va desfășura un ciclu de 

.filme cuprinzînd următoarele producții 
ale cinematografiei din diferite țări : 
„Destinul Măriei- Vlasenko", „Maclo
via", „Roma, orele 11", „Dragostea 
unei femei”, „Proletara", „Spre ace
lași țel", „Dubla Lotte".

Cicluri asemănătoare de filme se 
vor organiza și în țară. în orașele 
Ploești, Cluj, Timișoara, Iași, Arad, 
Craiova, Orașul Stalin, Oradea și 
Bacău.

—O—

„Studii de teoria artei”
De curînd a apăru-t în librării car

tea criticului de artă sovietic G. Ne- 
doșivin, intitulată „Studii de teoria ar
tei" tipărită în traducere romînească 
în Editura Cartea Rusă.

După cum mărturisește în prefață 
autorul, scopul cărții este de a încerca 
să lămurească într-o analiză succintă 
unele probleme de estetică, să facă un 
bilanț al drumului străbătut în ultimii 
ani de teoria estetică marxistă.

Tratarea profundă Și multilaterală a 
unor probleme de teorie a artei, face 
lucrarea lui G. Nedoșivin deosebit de 
interesantă și utilă.

(Agerpres)

FILME NOI

M A C L O V I A
Cinematografia mexicană, care a 

început să producă filme artistice încă 
din cel de al doilea deceniu al seco
lului nostru, se bucură de un bineme
ritat renume în lumea întreagă dato
rită muncii entuziaste a urnii grup de 
cineaști progresiști. Printre el se nu
mără regizorii Emilio Fernandez și 
Gabriel Figueros, actorii Pedro Ar
mendariz și Maria Felix. O seamă de 
filme ca „Maria Candelaria", „Floarea 
din pădure", „Rio Escondido", „Mâ

nu este un leneș. EI merge la pescuit 
folosind luntrea satului. Face econo
mii, rupe de la gură pentru ca să-și 
cumpere o luntre proprie. Una din 
cele mai emoționante scene din film 
este aceea în care Jose Maria, împreu
nă cu Don Macario și cu Maclovia, 
merg la negustorul, pe care ironia 
subtilă a creatorilor filmului l-a bo
tezat Don Generoso, pentru a cumpă
ra o luntre — luntrea familiei celei 
noi a tînărului pescar. Jose Maria

O scenă din film
clovia", „Fata mexicană", realizate cu 
contribuția acestui colectiv, înfățișea
ză viața plină de lipsuri a oamenilor 
simpli: țarani, pescari, muncitori, a- 
rată bogățiile naturii mexicane, yalo- 
rifică arta și folclorul național, ocu- 
pîndu-se mai ales de traiul indienilor, 
vechii locuitori ai Mexicului. Eroii 
filmului „Maclovia" care rulează în- 
cepînd de săptămîna aceasta pe ecra
nele cîtorva cinematografe din Capi
tală și provincie aparțin și ei vechii 
seminții a indienilor. Creatorii filmu
lui au localizat acțiunea operei lor 
într-o așezare omenească, ferită de 
influențe exterioare și de contactul ne
mijlocit cu lumea de dinafară. Indie
nii de pe insula Janitzio , se conduc 
după o primitivă și severă „lege a pă- 
mîntului", ei au un șef în persoana 
neînduplecatului Don Macario, urmea
ză practici și obiceiuri transmise din 
generație în generație. In cadrul aces
tui mediu izbucnește dragostea plină 
de patimă a celcji mai sărman pescar 
din Janitzio, Jose Maria, pentru fru
moasa Maclovia, fiica lui Don Maca
rio. In finalul filmului, după ce asis
tăm rînd pe rînd la cîștigarea lui Don 
Macario de partea tinerilor și la în- 
frîngerea unui sergent, din armata 
guvernamentală, conducătorul micii 
unități militare cantonate în Janitzio, 
rivalui înverșunat al lui Jose Maria, 
Maclovia și tînărul pescar izbutesc să 
rămînă împreună și pleacă lăsînd în 
urmă satul natal, în căutarea unei 
soartp mai bune.

Ceea ce impresionează pe spectatori 
în primul rînd în filmul „Maclovia", 
este fără îndoială puritatea sufletească 
a oamenilor simpli indieni, dîrzenia cu 
care cei doi tineri luptă pentru dobîn- 
direa fericirii lor personale. Dar, oda
tă cu aceasta, cu fiecare imagine nouă, 
filmul dezvăluie cu profunzime multe 
din. piedicile care se ridică îp calea 
fericirii oamenilor.

„Sînt calic pentru că nu am cu ce 
să lucrez", rostește plin de amărăciu
ne Jose Maria (-interpretat de actorul 
Pedro Armendariz) într-una din sce
nele cu care începe filmul. Jose Maria

strînge la piept cu pietate pușculița 
în care-șj ținea economiile, iar bruta
lul Don Generoso, simbolul atotputer
niciei banului, sparge pușculița, cîn- 
tărindu-i conținutul cu o privire plină 
de dispreț.

Există în filmul „Maclovia" scene 
care rămîn întipărite pentru totdeau
na în mintea spectatorului. Ne referim 
la acele imagini care fac elogiul muncii 
cu brațele a băștinașilor din Mexic. 
Cînd peste luciul lacului Pazcuaro, pe 
care se află insula Jamitzio, se lasă 
umbrele înserării, întreaga comunitate 
iese la pescuit în luntre sprintene, tnî- 
nuind năvoadele imense. In clipa aceea 
fluierul începe să îrigîne melodia cu 
care sînt momiți peștii. Lăsînd în a- 
mintirea spectatorului pregnantă me
lodia de sirenă a cîntărețului din flu
ier, creatorii filmului nu rămîn totuși 
ia redarea pitorescului pentru pitoresc 
căci în aceeași clipă pe ecran apare 
un adevărat poem al muncii de o im
presionantă. plasticitate; încordarea 
mușchilor care trag năvoadele, efortul 
mîinilor care string vîslele.

Filmul se bucură de un valoros co
lectiv de interpret». Pe lîngă figurile 
lui Jose Maria și Maclovia (Maria 
Felix) se reliefează în chip deosebit în
vățătorul, vizionar avîn’.at, luptător 
împotriva colonialismului, care răs- 
pîndește printre consătenii săi ideea 
libertății și amintirea lui Jose Maria 
Morelos conducătorul răscoalei popu
lare din Mexic.

Vădind în general o concepție regi
zorală justă, filmul ipoartă pe alocuri 
un balast de imagini impresioniste. 
Ne referim mai ales la scenele în care 
este redată cu deosebită minuțiozita
te lugubra pompă a așa zisei „nopți 
a morților".

Pentru spectatorii noștri însă, „Ma
clovia" înseamnă revelația unei cine
matografii plină de originalitate, bo
gată în conținut, cu realizări artistice 
de seamă și de aceea ei așteaptă alte 
noi și valoroase producții aie cinema
tografiei mexicane.

BORIS BUZILA

Izvoare noi de ape minerale
In ultima vreme, Institutul de cer

cetări balneologie® din cadrul Minis
terului Sănătății, in colaborare cu Co
mitetul geologic și cu organele de 
specialitate din cadrul Ministerului In
dustriei Chimice, a întreprins impor
tante lucrări în vederea descoperirii 
și captării de noi izvoare de ape mi
nerale cu calități terapeutice în tra
tarea diferitelor afecțiuni. Astfel, în sta
țiunea balneară Vatra Do-rnei s-au fo
rat pînă la 1 noiembrie a.c. șase pu
țuri noi pentru captarea apelor carbo- 
gazoase existente în această regiune.

In stațiunea balneară Buziaș s-au 
forat cîteva puțuri pentru captarea u- 
nor noi izvoare de ape minerale car- 
bogazoase și feroruginoase. Cercetăto
rii au tras concluzia că aceste izvoare 
au un debit mai mare chiar decît cele 
existente.

Excursii de 10 zile 
în munți

Anul acesta, în dorința de a stjmtt« 
la activitatea turistică de iarnă, Con- 
siliul Central al Sindicatelor organi
zează pentru oamenii muncii care îșî 
petrec concediul de odihnă, excursii 
de 10 zile la munte. In acest scop au 
fost pregătite cele mai bune baze tu
ristice din țară.

Spre deosebire de trecut, anul a" 
cesta costul unei excursii va fi sta
bilit pentru fiecare tuirist de către 
comitetul sindical de întreprindere sau 
de instituție în funcție de salariu și 
de succesele obținute în producție. In 
costul excursiei care nu va întrece su
ma de 150 de lei, sini asigurate trans
portul pe calea ferată, cu autobusul 
sau trenul forestier, cazarea și masa 
în cabane. Fruntașii în întrecerea so
cialistă, inovatorii și raționalizatorii 
care activează și în dezvoltarea turis
mului vor putea participa la aceste 
excursii gratuit.

La 1 decembrie, prima din cele 5 
serii de excursioniști va porni spre 
munți.

Cursuri de calificare 
a gospodinelor

Comisia de femei de pe lîngă sfatul 
popular al raionului N- Bălcescu a 
organizat o seamă de cursuri pentru 
calificarea gospodinelor.

Cinci din aceste cursuri se. ocupă de 
predarea croitoriei. Cursurile se țin o- 
dată pe săptămînă și sînt frecventate 
de un număr mare de femei, care do
resc să învețe croitoria.

Alte cursuri se referă direct la gos
podărie. In cadrul acestora, femeile 
învață cum să gătească mai bine și 
mai variat. La aceste cursuri predau 
lucrători cu experiență, ca de pildă 
maistrul bucătar Petre Albu de ja res
taurantul „Viilor", precum și femei 
care cunosc bine arta gătitului. Cursu
rile sînt însoțite de demonstrații prac- 
tr
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Despre formele cooperației agricole de producție 
existente în țara noastră

Transformarea socialistă, a agricul
turii reprezintă o parte componentă, 
inseparabilă și de cea mai mare în
semnătate în procesul istoric de fău
rire a bazei economice a socialismului, 
— deoarece fără construcția socialistă, 
la sate este de neconceput victoria 
orînduirii noi, socialiste.

In politica sa de transformare socia
listă a agriculturii, statul democrat- 
popular pornește de la teza că în pe
rioada de trecere de la capitalism la 
socialism, satul micilor producători 
de mărfuri nu urmează în mod spon
tan orașul socialist; de aici decurge 
necesitatea unor complexe măsuri 
care să lege agricultura de industria 
socialistă și să creeze pentru indus
tria socialistă posibilitatea de a trage 
după sine, pe drumul dezvoltării so
cialiste, agricultura dominată încă de 
oceanul micilor gospodării țărănești. 
Aplicarea practică, pe teren, a acestor 
măsuri este nemijlocit legată de lup
ta pentru lichidarea oricăror rămășițe 
ale concepției „mersului de la șine" 
în procesul transformării socialiste a 
agriculturii.

In această, luptă trebuie să avem 
permanent în vedere învățătura mar
xistă potrivjt căreia una din particula
ritățile profundei revoluții care are loc 
prin trecerea de la agricultura, bazată 
pe orînduirea burgheză a proprietății 
private la orînduirea socialistă, bazată 
pe proprietatea socială asupra mijloa
celor de producție, constă în faptul 
că ea are loc din inițiativa puterii de 
stat existente cu sprijinul maselor de 
milioane ale țărănimii muncitoare.

Drumul țărănimii muncitoare spre 
marea gospodărie socialistă este u- 
șurat prin faptu) că el se deschide pe 
baza ridicării nivelului tehnic, econo
mic și organizatoric al micii gospodă
rii. Experiența construcției colhoznice 
din U.R.S.S. și propria noastră expe
riență de pînă acum, au dovedit cu 
prisosință fîț de profundă este gre-

Conf. univ. 
Costin Murgescu

Șef de secție la Institutul de cercetări 
economice al Academiei R.P.R.

șeala acelor tovarăși care „se tem" că 
sprijinul acordat de stat în vederea 
ridicării nivelului material în mica 
gospodărie țărănească ar putea să de
părteze țăranul muncitor de socialism. 
O asemenea „temere" creează preju
dicii consolidării continue a alianței 
clasei muncitoare cu țărănimea mun
citoare, piatra unghiulară a orînduirii 
democrat-populare, și are la bază ne
înțelegerea esenței acestui sprijin.

Statul dea.ocrat-popular sprijină 
ridicarea micii gospodării țără
nești tocmai apropiind-o în același 
timp de sectorul socialist, cointere- 
sînd-o din punct de vedere material 
în intensificarea legăturilor sale co
merciale și de producție cu formele 
socialiste și orientîndu-i astfel dezvol
tarea în direcția trecerii la marea gos
podărie socialistă.

Acest sprijin este cu ații mai nece
sar cu cît transformarea socialistă a 
agriculturii are loc în condițiile ascu
țirii continue, a luptei de clasă, în con
dițiile în care procesul de generare a 
capitalismului și de exploatare a ță
rănimii cu gospodării mici ia forme 
deghizate, adeseori greu sezisabile 
pentru cel ce nu studiază atent proce
sele economice de la sat: lucrul în 
parte, arenda mascată, împrumuturi 
de bani cu dobînzi cămătărești etc.

Existența acestor forme implică o 
atitudine atentă a organelor locale ale 
puterii de stat în vederea unei stricte 
aplicări a legilor statului nostru, legi 
care creează un cadru legal de activi
tate gospodăriilor chiaburești, dar în 
același timp îngrădesc posibilitățile lor 
de exploatare și dezvoltare. In această 
direcție, merită a fi subliniată în spe

cial sarcina unei riguroase respectări 
a obligațiilor față de stat (cote, im
pozite etc.).

★
In deplină concordanță cu învățl,- 

tura marelui Lenin și folosind expe
riența acumulată de popoarele sovie
tice l'n cursul construirii societății so
cialiste, rezoluția plenarei C.C. al 
P.M.R. din 3-5 martie 1949 a subliniat 
că în procesul transformării socialiste 
a agriculturii „o importantă deose
bită o au diversele forme de asociere 
in muncă ale țărănimii muncitoare". 
Aceasta înseamnă că între forma in
ferioară a cooperației — cooperația de 
aprovizionare și desfacere — și forma 
cea mai înaltă, a cooperației agricole 
de producție — gospodăria agricolă 
colectivă de tip artei — trebuie create 
o serie de verigi intermediare care să 
introducă treptat relațiile socialiste în 
domeniul producției agricole. Prin tra
ducerea în viață a acestei indicații, 
în tara noastră au apărut nu numai 
gospodării agricole colective, ci și di
verse forrne inferioare de cooperare în 
producția agricolă. însemnătatea aces
tor forme de asociere în muncă constă 
în faptul că pe de o parte ele creează 
premize organizatorice și economice 
necesare pasului următor, hotărîtor : 
trecerea la gospodăria colectivă, pe de 
altă parte ele creează în rîndurile ță
rănimii o bază psihologică în favoarea 
gospodăriei colective. însemnătatea 
formelor inferioare ale cooperării în 
producția agricolă este cu atît mai 
mare pentru țara noastră cu cît trans
formarea socialistă a agriculturii are 
loc în condițiile existenței proprietății 
private asupra pămîntului, iar una din 
caracteristicile formelor inferioare de 
cooperare este tocmai faptul că în ca
drul tor se mai menține această pro
prietate privată.

Regimul democrat-popular sprijină 
cu toată tăria crearea unor asemenea 
forme de asociere în muncă. Totodată 
însă el are în vedere că formele infe
rioare ale cooperației de producție a-

gricolă. nu sînt un scop în sine, că ele 
reprezintă trepte ale mersului progre
siv de la gospodăria individuală la 
gospodăria colectivă. Ceea ce înseam
nă că sprijinul pentru fnf ființarea unor 
asemenea forme inferioare, pentru for
marea de cît mai multe grupe de în, 
tr-ajutorare., asociații simple și înto
vărășiri trebuie să se împletească cu 
preocuparea pentru oon.solid.area lor 
pentru ca, pe baza experienței proprii, 
formele inferioare să se dezvolte spre 
trepte superioare, spre gospodăria a- 
gricolă colectivă.

★
Forma cea mai elementară de coo

perare în producție o reprezintă, gru
pele de intr-ajutorare. O grupă reune
ște un număr redus de țărani munci
tori pentru o utilizare mai rațională a 
pămîntului (principalul mijloc de pro
ducție în agricultură), prin folosirea 
în comun a unei vite sau unelte, ca și 
iprin ajutorul reciproc la efectuarea 
unor anumite munci agricole, etc. Din 
punct de vedere economic, grupele de 
într-ajutorare pot aduce un sprijin se
rios efortului pentru ridicarea, produc
ției agricole în mica gospodărie țără
nească deoarece ele permit acestor 
gospodării să efectueze unele munci 
agricole ftitr-un timp mai scurt, înlă- 
turînd astfel pierderi de recoltă ce ar 
rezulta din depășirea termenelor agro
tehnice normale pentru lucrarea res
pectivă ; ele permit de asemenea să se 
înlăture neajunsurile ce rezultă în u- 
nafe gospodării țărănești prin lipsă de 
vite de muncă sau ait inventar agri
col; ele pot de asemenea contribui ia o 
mai rațională folosire a brațelor de 
muncă etc. Tocmai asemenea avan
taje au făcut ca în satele noastre să 
ia ființă grupe de într-ajutorare prin 
care țăranii muncitori se ajută între 
ei la cosit, la secerat, la transportul 
cerealelor la aria de treier, etc.

Concomitent cu aceste avantaje e- 
conomice și pe baza lor, grupele de 
într-ajutorare dau țăranilor respectivi 
o primă experiență a avantajelor cola
borării și cooperării în producție, ceea 
ce nu poate să nu producă o breșă în 
mentalitatea, de proprietar individual 
a țăranului muncitor.

Pe o scară mai largă se desfășoară 
acest proces în asociațiile simple de 
producție, în care țăranii muncitori 
își pun laolaltă pentru un anumit timp 
pămîntul spre a beneficia de avanta
jele muncii în comun sau de cele ale 
folosirii în comun a mașinilor agrico-'

le ale statului. Asociațiile simple de 
producție înlesnesc astfel țăranilor a- 
sociați să înlăture o serie întreagă din 
dezavantajele micii producții în agri
cultură, să obțină recolte mai mari, să 
realizeze economii de cheltueli mate
riale și de muncă la unitatea de pro
dus și să obțină astfel venituri mai 
mari.

Prin caracteristicele lor, asociațiile 
simple de producție s-au dovedit o 
formă extrem de accesibilă pentru ță
ranii muncitori. Aceasta rezultă nu nu
mai din numărul relativ mare de ase
menea asociații constituite în ultimul 
an, ci și din varietatea scopurilor pen
tru care asociațiile simple au luat 
ființă.. Astăzi, există la noi în țară 
2.765 asociații simple, marea majori
tate constituite in vederea cultivări' 
pe bază de contracte cu statul a plan
telor tehnice cum sînt asociațiile pen
tru cultivarea sfeclei de zahăr, bum
bacului, plantelor oleaginoase, medici
nale, tutunului, etc. De asemenea, a- 
sociații pentru cultura cartofului, legu
melor, orezului ș.a. Faptul că la baza 
activității acestor asociații stau con
tractele încheiate cu întreprinderile 
sau organizațiile economice ale statu
lui merită în special să fie reținut, de
oarece el scoate din nou în relief în
semnătatea pe care sistemul contrac
tărilor îl are, în condițiile noastre, 
pentru atragerea micii gospodării ță
rănești pe făgașul socialismului.

Stimulînd pe țărani să. se asocieze, 
datorită avantajelor de care beneficia
ză în raport cu țăranii care contrac
tează individual, sistemul contractă
rilor cointeresează pe țăranii asociați 
nu numai în creșterea producției a- 
gricole, ci și în întărirea asociației în
ființate.

Aceasta nu înseamnă desigur că nu
mai contractul și avantajele care de
curg pentru asociați din clauzele lui 
trebuie să rămînă singura bază, de 
dezvoltare a activității asociațiilor 
simple. Experiența dobîndită de ță
ranii asociați prin cooperarea lor în 
producție, rezultatele acestei coope
rări, posibilitatea de a-și iputea cum
păna împreună, anumite mașini a- 
gricole cu tracțiune animală, cre
ează un teren extrem de prielnic 
pentru ca pe baz.a unei susținute 
munci de eduoare și lămurire, să 
se ajungă la ridicarea asociațiilor 
simple spre forme mai înalte ale coo
perației de producție agricolă.

O formă deosebită de asociere în 
muncă este și activitatea comitetelor 
de gospodărire a fondului silvic comu
nal, create prin hotărirea Consiliului 
de Miniștri al R.P.R. și a C. C. al 
P. M. R„ „cu privire la îmbunătățirea 
aprovizionării cu material lemnos a 
țărănimii muncitoare". Particularitatea 
acestei forme de asociere, care o deo
sebește de cele amintite mai sus, con
stă în faptul că scopul lor este gospo
dărirea pădurilor și panselelor de pă
duri proprietate a statului și pe care 
acesta le-a dat î.n administrarea sfa
turilor populare pentru folosința țăra
nilor muncitori.

Atribuțiile care potrivit hotărîrii a- 
mintite revin acestor comitete, reliefea
ză de la sine însemnatul rol ipe care 
activitatea comitetelor de gospodărire 
a fondului silvic comunal îl poate juca 
în educarea țărănimii muncitoare în 
spiritul gospodăririi în comun a unor 
bunuri proprietate obștească, în vede
rea satisfacerii intereselor lor econo
mice.

★
O formă a cooperației de producție 

agricolă intermediară între simpla a- 
sociație de producție și gospodărie a- 
gricolă colectivă este 'întovărășirea 
permanentă pentru lucrul in comun 
al pămîntului.

Hotărîrea C. C. al P. M. R. din 18 
septembrie 1951 iprecizează că ,,înto
vărășirea agricolă pentru cultivarea 
laolaltă a pămîntului reprezintă o 
formă inferioară de cooperație agri
colă de producție, în care pămîntul, 
vitele și mijloacele de producție nu 
sînt colectivizate, ci rămîn in proprie
tatea țăranilor întovărășiți; In care 
țăranii întovărășiți, pe baza desfiin
țării h'turilor (răzoarelor), își pun 
laolaltă parcelele de pămînt în scopul 
aplicării măsurilor agrotehnice și fo
losirii tractoarelor și mașinilor agri
cole pentru ridicarea producției agri
cole ; în care țăranii întovărășiți fac 
în comun muncile agricole și rezolvă 
în comun toate problemele gospodă
rești, potrivit hotăririlor luate de adu
narea lor generală și de comitetul de 
conducere pe care-l aleg anual".

Trebuie menționat de asemenea că 
țăranul poate intra în întovărășire cu 
întregul pămînt pe care-l are sau nu- 
mai cu o parte a acestui pămînt.

Spre deosebire de asociațiile simple, 
întovărășirile își desfășoară activita
tea pe baza statutului model al în
tovărășirilor agricole; ele nu se des

fac după fiecare campanie agricolă, ci 
se întăresc permanent, ridiandu-se 
treptat spre gospodăria agricolă, co
lectivă. In întovărășiri, alături de pro
prietatea privată asupra mijloacelor 
de producție, apare și o proprietate 
obștească, socialistă.; fondul de bază. 
Acesta este alcătuit din taxele de în
scriere și crește pe baza hotănîrii a- 
dunării generale care poate stabili ca 
întovărășiții să contribuie cu o iparte 
din producția obținută, pe terenurile 
lor din întovărășire la cumpărarea, de 
mașini, unelte, instalații de irigare 
etc., bunuri care cumpărate devin pro
prietate obștească a întovărășirii. 
Spre deosebire de gospodăria agricolă 
colectivă, Jn întovărășire țăranii 
muncitori își păstrează proprietatea 
privată asupra pămîntului, a vitelor 
și celorlalte mijloace de producție a- 
duse în întovărășire, iar repartizarea 
produselor se face pornind tocmai de 
la suprăfața de pămînt și inventarul 
adus , de fiecare în întovărășire.

Prin comasarea loturilor de pămînt 
și desființarea haturilor, prin lucra
rea pămîntului pe suprafețe întinse pe 
bază de plan de producție și cu mij
loacele mecanizate ale statului, prin 
aplicarea agrotehnicii moderne, prin 
organizarea in comun a muncii înj 
cete, echipe, brigăzi, etc., întovărăși
rile agricole întrunesc principalele a- 
vantaje ale marii producții agricole 
socialiste, ceea ce le face să obțină re
colte superioare la hectar, și venituri 
superioare țăranilor muncitori cu gos
podării individuale. Aceste avantaje 
stat întărite prin înlesnirile pe oare 
statul democrat popular le face înto
vărășirilor la stabilirea cotelor, impu
nerilor, tarife de plată în natură 
pentru lucrările efectuate de S.M.T„ 
contractări, etc.

îmbinarea principalelor avantaje ale 
marii producții agricole socialiste 
cu menținerea proprietății private 
asupra pămtatuluj fac din î-ntovă" 
rășiri o formă deosebit de atră
gătoare și ușor accesibilă pentru 
mase deosebit de largi de țărani 
muncitori.. In același timp, în procesul 
transformării socialiste a agriculturii 
întovărășirile joacă un rol de mare în
semnătate deoarece — spre deosebire 
de celelalte forme inferioare ale coo
perației de producție agricolă — în 
întovărășiri elementele noii calități, 
socialiste, încep sg devină predomi
nante. Care sînt aceste elemente noi, 
ale relațiilor socialiste de producție,
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A fost redus 
prețul mălaiului

Prețul de vînzare al mălaiului in 
Capitală a fost redus de la 1,80 la 1,50 
lei kilogramul. Incepînd de ieri dimi
neață, toate magazinele alimentare și 
de pline care desfac acest produs îi 
vînd la noul preț.

Medicamente noi
Direcția medicamentelor din cadrul 

Ministerului Industriei Chimice a a- 
probat de curînd producerea pe scară 
industrială a unor noi produse medi
camentoase realizate la noi în {ară.

• Un colectiv de specialiști din ca
drul Institutului de cercetări chimico- 
farmaceutice a stabilit rețeta și proce
deul tehnologic de fabricare a unui 
produs medicamentos anticuagulant 
denumit trombarin. Trombarinul este 
un derivat cumarinic similar produsu
lui cehoslovac „Pelentan", necesar în 
prevenirea diferitelor complicații ce 
pot surveni la bolnavii imobilizați vre
me mai îndelungată Ia pat. Substanța 
din care se fabrică trombarinul a fost 
sintetizată la industria chimico-farma- 
ceutică din Cluj.

® Parchinsanul — un alt produs 
nou — este o substanță sintetizată la 
Institutul de cercetări chimico-farma- 
ceutice și are o acțiune similară cu a 
atropirjei. Parchinsanul are aceleași 
calități terapeutice ca și produsul me
dicamentos „Artan“ provenit din im
port,

Produsul este pus în vînzare în cu
tii a 100 tablete.

® Estrozol ovule este un nou produs 
medicamentos cu calități terapeutice 
ridicate, necesar în tratarea afecțiuni
lor ginecologice. In compoziția me
dicamentului intră foliculină și sulfa- 
midă.

—o—

Consfătuire cu consumatorii
Conducerea întreprinderii de panifi

cație „Pionierul" din București a luat 
măsura organizării unei consfătuiri de 
producție deschise, cu participarea lar
gă a consumatorilor, pe tema calității 
și a bunei deserviri. Consfătuirea, la 
care vor participa atît muncitorii fa
bricii. organele de conducere cît și cei 
care fac oficiul de vînzare a produse
lor de panificație fabricate la „Pionie
rul". va avea loc în după amiaza zilei 
de 24 noiembrie orele ÎS Ia sediul în
treprinderii din str. Ștefan cel Mare 
nr. 69 și va da posibilitate cetățenilor 
consumatori să-și spună în mod direct 
sugestiile și propunerile lor în proble
ma calității, a bunei deserviri și a 
sortimentelor.

o— 
Informații

La invitația Institutului Romîn pen
tru Relațiile Culturale cu Străinăta
tea, ne vizitează țara muzicianul Jiki 
George Singer, dirijor al Filarmonicii 
din Israel, prim' dirijor al Orchestrei 
Filarmonice a Radiodifuziunii din Tel 
Aviv.

Dirijorul Jiki George Singer și-a 
dat concursul la un concert simfonic 
extraordinar al Filarmonicii de Stat a 
Regiunii Autonome Maghiare care a 
avut loc miercuri la Tg. Mureș în sala 
mare de concerte a Palatului Cul
tural.

★
Societatea pentru răspîndirea știin

ței și culturii anunță conferința „As
pecte din Bucureștiul de odinioară" 
pe care o va ține conf. univ. Geor- 
gescu-Buzău. Conferința va avea loc 
vineri 18 noiembrie ora 18 în sala Bi
bliotecii, centrale universitare — Calea 
Victoriei 88 — și va fi urmată de fil
mul „O noapte furtunoasă".

Tot vineri 18 noiembrie ora 18 seva 
ține în cadrul universității populare 
din Capitală conferința „Cum a fost 
creat Partidul marxist-leninist din 
Romînia", pe care o va expune conf. 
univ. Aurel Roman. Conferința va 
avea loc în sala S.R.S.C. din str. Bi
serica Amzei nr. 5—7 și va fi urmată 
de film.

care apar în întovărășiri ? In primul 
rînd, existența unui fond proprietate 
obștească a întovărășirii, fond care 
trebuie dezvoltat în mod permanent. 
In al doilea rînd, comasarea loturilor 
de pămînt care înneacă treptat lotul 
individual în masivul funciar al în
tovărășirii și efectuarea pe acest ma
siv funciar comasat a principalelor lu
crări agricole cu ajutorul traotoarelor 
și mașinilor agricole ale statului, care 
șînt proprietate a întregului popor. 
Comasarea pămîntului permite întoc
mirea unui plan de producție pe înto
vărășire, o rotație rațională a cultu
rilor și duce pînă la urmă la o anu
mită folosință comună a pămîntului 
comasat. In al treilea rînd, munca în 
comun care, dezvoltîndu-se duce la 
socializarea muncii și rezolvarea în 
colectiv a tuturor problemelor gospo
dărești prin hotărîriie adunării gene
rale și ale consiliului de conducere. 
Firește, măsura în care predomină a- 
ceste elemente noi diferă de la întovă
rășire la întovărășire în funcție de 
gradul ei de dezvoltare, de gradul ei 
de maturitate. Nu se poate omite ast
fel faptul că sînt la noi încă multe 
întovărășiri care deși au cîțiva ani de 
■activitate nu și-au constituit încă fon
duri obștești, că sînt întovărășiri care 
nu folosesc toate posibilitățile pentru 
a realiza o diviziune rațională a mun
cii pe baza căreia să se realizeze coo
perarea în muncă ceea ce face ca în
suși nivelul de socializare a muncii 
să fie încă redus. Această situație face 
ca intensificarea acțiunii de lămurire 
în rîndul țăranilor muncitori în vede
rea formării de noi întovărășiri agri
cole permanente, să se împletească cu 
preocuparea mai temeinică pentru în
tărirea acestor elemente noi socialiste, 
înlăuntruil întovărășirilor deja înfiin
țate. In munca aceasta nu trebuie 
uitat că elementelor noi, socialiste, 
din întovărășiri li se opun elementele 
vechilor relații ce decurg din proprie
tatea privată care se menține și că 
această contradicție neantagonistă din. 
lăuntâul întovărășirii se rezolvă în fa
voarea noului numai în urma unui 
proces continuu de consolidare econo
mico.organizatorică a întovărășirilor 
permanente. Experiența diferitelor în
tovărășiri arată că una din căile prin
cipale pentru adîncirea caracterului 
socialist al acestor forme ale coope
rației agricole de producție trebuie gă
sită în extinderea volumului de lucrări 
pe care*  S.M.T.-urile îl efectuiază în

*) Bineînțeles din acest pămînt fie
cărei gospodărit țărănești care a in
trat in gospodăria colectivă i se lasă 
j'n folosință personală o parcelă de 
pămînt pentru curte, grădină sau li
vadă o suprafață de 20-30 ari în a- 
fără de suprafața ocupată de con
strucții.

Ce urmări pot avea nepăsarea 
și birocrația

Prin luna iunie gospodăria agricolă 
de stat din comuna Apoldul de Sus, 
regiunea Hunedoara a trimis o adresă 
— care poartă nr. 3254 din 24. VI. 
1955 — în trei exemplare. Una au 
înaintat-o trustului „Gostat"-Cluj, 
cealaltă Direcției generale Gostat- 
București, iar ultima a rămas un fel 
de mostră la dosar. Prin aceste a- 
drese, gospodăria amintită sezisa fo
rurilor superioare că producția de vin 
din anul curent este foarte promiță
toare și nu se poate capta numai în 
vasele disponibile.

De atunci au trecut nenumărate 
zile. In pas cu vremea, agurida, a în
ceput să se rumenească și să se în
dulcească. iți era mai mare dragul să 
privești cum stăteau atîrnațl strugurii 
pe coardele năpădite de frunze verzi 
palmate. Și cu toate acestea cei de 
la trust erau nemulțumiți. Nemulțu
miți nu de activitatea gospodăriei sau 
de cine știe ce alte fapte, ci mai 
mult de îndrăzneala și inițiativa oa
menilor de la gospodărie care expedi
au cereri peste cereri. Ce-i drept ini
țiativa lor i-a cam tulburat. Pare-se 
să fie adevărat și-au zis cei de Ia 
trust. Numărul ăsta sporit de cereri 
ne dă de lucru, nu glumă. Insă, cînd 
cunoști bine meseria te descurci 
fără prea multă bătaie de cap. Și-n 
adevăr funcționarii trustului au știut 
să rezolve onorabil orice cerere, 
plîngere sau revenire. Pe nici una 
n-au iertat-o. Cu toate au procedat 
la fel. Mai întîi se uitau dacă sînt 
blagoslovite cu numere de înregistra
re sau cu alte mici amănunte pe care 
numai ei le cunosc și apoi le pironeau 
alături de altele în niște dosărele do
lofane, ca nu cumva să se piardă. A- 
cest obicei care mai are încă rădăcini 
prin unele instituții de stat ar fi a- 
vut urmări și mai grave dacă cei ce 
așteaptă răspunsul ar proceda la fel. 
Insă aceștia din urmă au și ei preten
țiile lor. Vor să primească hîrtie scri
să ca răspuns la fiecare cerere a lor. 
Dacă nu. se așează la masa lor de lu
cru și ticluiesc reveniri ceva mai am
ple, brăzdate uneori de paragrafe si 
articole din lege. Gospodăria agricolă 
a mai făcut o revenire în ziua de 26 
octombrie. Prin ea se solicitau trustu
lui și fonduri pentru cumpărarea unor 
butoaie cu o capacitate de 209.000 
litri.

Sesiune științifică cu prilejul aniversării a 50 de ani 
de activitate a spitalului Socola din Iași

IAȘI. — Joi dimineața au început 
în aula Bibliotecii Centrale Universi
tare din Iași lucrările sesiunii științi
fice „Academician profesor dr. C. I. 
Parhon", care se ține cu prilejul ani
versării a 50 de ani de activitate a spi
talului Socola.

La masa prezidiului au luat loc: 
acad. dr. C. I. Parhon, președinte de 
onoare al Academiei R.P.R., acad. prof. 
Tr. Săvulescu, președintele Academiei 
R.P.R., acad. Ștefan Milcu, secretar 
prim al Academiei R.P.R., acad. prof. 
Mariuș Nasta, președintele Societății 
științelor medicale din R.P.R., acad, 
prof. dr. Vasile Mirza, acad. prof. dr. 
Iulian Nițulescu, acad. prof. dr. Ioan 
Enescu, acad. prof. dr. Vasile Răș- 
canu, dr. Alexandru Bulla, locțiitor al 
ministrului Sănătății, prof. dr. Oscar 
Franke, medic emerit al R.P.R., recto
rul Institutului medico-faimaceutic din 
Iași, prof. dr. Dezideriu Miskolczy și 
alții.

Ședința a fost deschisă de acad, 
prof. dr. Ioan Enescu, profesor la 
Institutul medico-farmaceutic din Iași, 
care a adus un călduros salut acade
micienilor C. I. Parhon și Tr. Săvu
lescu, precum și celorlalți oaspeți ai 
sesiunii.

Saluturi călduroase oaspeților și 
urări pentru lucrările sesiunii au mai 
adus tov. Dumitru Gheorghiu în nu
mele comitetului regional P.M.R., Ion 
Niculi, în numele oamenilor muncii 
din orașul Iași, acad. prof. Marius 
Nasta în numele Societății științelor 

întovărășiri, deoarece tocmai lucrările 
efectuate cu tractoarele și mașinile a- 
gricole ale statului sînt cele care cer 
și trag întovărășirea spre forme mai 
înalte ale organizării In comun a 
muncii. De asemenea, o importanță 
hotărîtoare are mișcarea fondurilor de 
bază în întovărășiri deoarece dezvol
tarea acestora deschide drumul cel 
mai drept și mai sigur pentru ulte
rioara transformare a întovărășirii în 
gospodărie colectivă. Intr-un cuvînt, 
procesul de consolidare economico-or- 
ganizatorică poate avea loc numai pe 
baza aplicării ferme a statutului mo
del al întovărășirilor agricole perma
nente, legea de bază a acestei foi me 
a cooperației agricole de producție. 
De altfel, tocmai mergînd pe această 
cale, în unele întovărășiri se dezvoltă 
alături de împărțirea produselor după 
suprafața de pămînt adusă de fiecare 
întovărășit, și o împărțire după mun
ca prestată de fiecare.

★
Forma cea mai înaltă a cooperației 

de producție agricolă și totodată for
ma de bază a mișcării colectiviste din 
țara noastră este gospodăria agricolă 
colectivă.

Ea corespunde întru totul artelului 
agricol.

Așa cum precizează statutul model 
al gospodăriilor agricole colective din 
R.P.R., statut adoptat în mai 1953 de 
congresul fruntașilor colectiviști, gos
podăria colectivă este o mare gospo
dărie agricolă socialistă, în care țăranii 
muncitori se unesc de bună voie. La 
intrarea în gospodărie, țăranii aduc 
în patrimoniul acesteia tot pământul *)  
care este comasat în unul sau mai 
multe trupuri; ei aduc de asemenea în 
gospodărie ca bunuri colective (ob
ștești) toate animalele lor de muncă, 
inventarul agricol principal, precum 
și celelalte bunuri prevăzute în art. 
7 din statut.

La baza gospodăriei colective stă 
proprietatea obștească asupra mijloa
celor de producție, munca în colectiv 
și proprietatea deplină asupra produc
ției obținute.

După unele propuneri, formalități, 
cît și multe alte dezbateri, conducerea 
trustului a aprobat cererea, deschi- 
zînd în același timp finanțarea la 
Banca Agricolă Regională Hunedoa
ra. Cînd delegații gospodăriei au a- 
flat vestea au și plecat la Deva. Cu ei 
purtau bucuria, convingerea că cel 
puțin jumătate din necesarul deficitar 
de butoaie va fi acoperit în cîteva 
ziie. Ajunși acolo ei au arătat zapisca 
inspectorilor Simion Uroșh și Octa
vian Spuderca. Aceștia au cercetat 
scriptele lor, au ascultat păsuriie 
delegaților și după aceea au stabilit 
formele sub care se pot ridica fondu
rile alocate pentru cumpărarea butoa
ielor. La un moment dat, unul din 
inspectori ceru oaspeților o serie de 
documente. Delegații nu aveau însă 
posibilitatea să le prezinte fiindcă 
nu s« efectuaseră încă operațiunile de 
vînzare-cumpărare, transport pe C.F.R. 
și recepție. Imposibilitatea de a obține 
documentele solicitate de bancă a 
făcut ca fondurile alocate să rămînă și 
astăzi doar niște cifre pe hîrtie. Dato
rită acestor formalități birocratice 
butoaiele au rămas goale în magaziile 
vînzătorilor, iar delegații s-au reîn
tors necăjiți fiindcă duceau colectivu
lui o veste destul de tristă: imposibi
litatea strîngerii strugurilor pe o în
tindere de circa 80 ba.

Acum adierile vîntului sînt destul 
de dese prin această regiune delu
roasă. Ele schimbă permanent tempe
ratura, aduc brumă și ploi mărunte. 
Peste cîtva timp ele vor aduce gerul. 
Dar strugurii rămași singuri pe coar
de, neprotejați de frunze pot rezista, 
după cum își dau cu părerea unii oa
meni. Atunci ce rost mai are să le 
extragi mustul cînd ei se stafidesc în 
voie chiar pe locul lor de producție ? 
Oameni cu asemenea păreri se mai gă
sesc din păcate și astăzi, la trustul 
Gostat-Cluj și Banca Agricolă Regio
nală Hunedoara. Faptele acestea tre
buie urgent cercetate de forurile supe
rioare de resort și în special de Direc
ția Generală Gostat, din cadrul Minis
terului Agriculturii și Silviculturii. 
Fără luarea unor măsuri urgente, se 
pierd toți strugurii aflați pe cele 80 
ha. nerecoltate pîhă în prezent,

F ENESCU
Corespondentul „Romîniel libere" 

în regiunea Hunedoara

medicale din R.P.R., prof. dr. Oscar 
■Franke în numele Institutului medico- 
farmaceutic din Iași.

Luînd cuvîntul, dr. Alexandru Bulla, 
locțiitor al ministrului Sănătății, a 
arătat între altele că în toată activi
tatea sa, acad. prof. dr. C. I. Parhon 
a îmbinat cercetarea științifică cu lupta 
socială, îndrumînd orientarea materia
listă în gîndirea medicală a elevilor 
săi.

A luat apoi cuvîntul acad. prof. 
Traian Săvulescu- După ce a adus 
academicianului Parhon omagiul Aca
demiei R.P.R. și al său personal, acad. 
Tr. Săvulescu a evocat trecutul de cul
tură Și știință al lașului.

Acad. prof. dr. C. I. Parhon a mul
țumit pentru cuvintele omagiale ce i 
s-au adus și a urat colectivului spita
lului de neuropsihiatrie din Iași suc
cese rodnice în munca pe care o des
fășoară.

Prof. dr. Leon Baliff, a prezentat 
expunerea in^tulată: „50 de ani de 
activitate a spitalului Socola din Iași", 
acad. prof. Vasile Rășcanu a prezentat 
expunerea intitulată: „Amintiri din 
activitatea politico-socială a acad. prof, 
dr. C. I. Parhon la Iași", iar acad, 
prof, dr, Vasile Mîrza a prezentat ex
punerea intitulată: „Aspecte din acti
vitatea științifică a acad. prof. dr. 
C. I. Parhon și a școlii sale din Iași",

In ședința de după-amiază a sesi
unii au fost prezentate comunicări.

Lucrările sesiunii continuă.

Prin socializarea proprietății asu
pra pămîntului și a principalelor nțij- 
loace de producție, gospodăria colec
tivă — ca forrnă socialistă de econo
mie — asigură deplina egalitate eco
nomică între colectiviști. Repartizarea 
acelei părți a venitului global al gos
podăriei colective care reprezintă ve
nitul personal al colectiviștilor se face 
exclusiv după cantitatea și calitatea 
muncii prestate, pe bază deci de zile 
muncă.

Gospodăriile colective își organizea
ză munca după plan, folosesc pe scară 
largă mijloacele mecanizațe puse la. 
îndemînă de stat prin S.M.T. și meto
dele științei agricole înaintate.

Prin întreaga lor activitate gospo
dăriile colective din țara noastră și-au 
vădit din plin superioritatea lor cate
gorică atît asupra micilor gospodării 
individuale ale țăranilor muncitori, 
cît și asiipra formelor inferioare ale 
cooperației de producție. In practică, 
ele reușesc să dovedească că numai 
calea marii gospodării socialiste este 
capabilă să determine cotitura radica
lă în domeniul producției agricole și 
să asigure ridicarea continuă, siste
matică, a nivelului de trai al țărăni
mii muncitoare. Alături de veniturile 
obținute pe baza zilelor-muncă pres
tate în gospodăria colectivă, izvorul 
principal al bunei lor stări, țăranii 
colectiviști își completează veniturile 
și cu produsele gospodăriei personale, 
auxiliare. Gospodăria agricolă colec
tivă reușește astfel să realizeze o înal
tă formă a îmbinării intereselor per
sonale ale țăranului muncitor cu in
teresele generale, obștești.

Ca urmare a condițiilor create prin 
întreaga politică a regimului demo
crat-popular, zeci de mii de familii de 
țărani muncitori au rupt definitiv cu 
tradițiile gospodăriei individuale și, 
pe baza liberului consimțămînt, s-au 
unit în gospodării colective.

Potrivit datelor existente, în țară la 
noi există 5.735 gospodării agricole 
colective și întovărășiri agricole. Su
prafața deținută de gospodăriile co
lective, întovărășirile agricole și gos
podăriile agricole de stat reprezintă 
aproape 26 la sută din întreaga su
prafață arabilă a țării.

Este în afară de orice îndoială că 
în viitorul apropiat numărul gospo
dăriilor colective va crește simțitor; 
de pe acum, în numeroase regiuni ale 
țării există un însemnat număr de ță
rani muncitori care-și exprimă dorința

Campionatul republican 
de șah

In runda a 5-a au avut loc cîteva 
întîlniri interesante. Astfel, în partida 
Ghițescu-Voiculescu primul a cîștigat 
numai după 32 de mutări în urma 
unui atac de mat. Partida dintre 
Ciocîltea și tînărul Gunsberger s-a 
terminat remiză după numai 20 mu
tări. Tot cu remiză s-au terminat și 
partidele Halic—Samarian și Troia- 
nescu—Reicher. Romulus Alexandrescu 
a cîștigal partida cu Eugen Rusenescu 
realizînd astfel primul său punct în 
acest concurs. In partida Urseanu— 
Szabo primul a atacat puternic sacri- 
ficînd material dar atacul n-a reușit 
și Szabo a cîștigat. Cu această victo
rie el a trecut în fruntea clasamentu
lui avînd patru puncte din cinci par
tide. O desfășurare interesantă a avut 
partida Bălanei—Seimeanu terminată 
cu victoria primului. Partida dintre 
Costea și Drimer a avut o desfășu
rare liniștită și s-a terminat remiză 
într-un final de turn. S-au întrerupt 
partidele : Crețulescu—Rădulescu (cu 
avantaj pentru Rădulescu) și Breazu— 
G. Alexandrescu în care ultimul are 
doi pioni în plus.

Astăzi au loc în aula Bibliotecii 
Centrale Universitare cu începere de 
la ora 8,30 partidele întrerupte din 
rundele 4 și 5, iar mîine după amiază 
la orele 17 are loc runda a 6-a.

P. SEIMEANU 
Maestru de șah

Meciurile de fotbal 
de duminică din Capitală

Duminică se vor desfășura jocurile 
celei de a 23-a etape a campionatului 
categoriei A de fotbal. In Capitală se 
vor disputa două întîlniri pe terenuri 
diferite. Pe stadionul Republicii ou în
cepere de la ora 10,30 va avea loc me
ciul dintre echipele C.C.A. și Locomo
tiva Constanța. După amiază de la 
ora 14,30 stadionul „23 August" va 
găzdui întîlnirea dintre echipele Di
namo București și Progresul Finanțe 
Bănci. In deschidere la ora 12,30 este 
programată întîlnirea echipelor de ti
neret ale celor două colective.

Știri
O Ieri după amiază s-a desfășurat 

pe stadionul Giulești din Capitală în
tâlnirea de fotbal contând pentru cate
goria B. dintre echipele Locomotiva- 
Grivlța Roșie și Metalul Uzinele de 
Tractoare Orașul Stalin. Bucureștenii 
au cîștigat cu 2—0 (0—0) prin punc
tele marcate de Olaru și Roman.

• Joi dimineață au sosit în Capita
lă echipele de gimnastică ale R. P. 
Ungare care vor întîlnj sîmbătă și 
duminică în sala sporturilor de la 
Floreasca echipele reprezentative ale 
R.P.R. Din totul echipelor maghiare 
fac parte cunoscuții gimnaști F. Pa- 
taki, F. Kemenyi, A. Takacs, Marta 
Nagy, Alice Kertesz și alții. Campioa
na olimpică și mondială*  Keleti Agnos 
n-a făcut deplasarea, fiind accidenta
tă din întîlnirea cu echipa Italiei.

® Miercuri, în cea de a patra zi a 
campionatelor de atletism ale U.R.S.S. 
s-a terminat proba de decatlon. Tit
lul de campion unional a fost cucerit 
din nou de cunoscutul atlet Vasili 
Kuznețov, care a stabilit cu perfor
manța, de 7645 puncte (un nou record 
al Europei). Alte rezultate înregistra
te : Bărbați: greutate: Vartan Ovse- 
pian 17,12 m.; 200 m. plat: Ardalion 
Ignatiev 21’0; 400 m. garduri; Iurii
Lituev 51 ”5/10; 3000 m. obstacole: Se
men Rjișcin 8’49” 6'10 (unul dintre 
cele mai bune rezultate europene). 
Femei: înălțime: Maria Pisareva 1,66 
m.; suliță: Alexandra Ciumna 
50,35 m.

• Miercuri s-a disputat la Karlsruhe 
întâlnirea internațională de fotbal din
tre echipele reprezentative aile R. F. 
Germane și Norvegiei. Jucătorii ger
mani au obținut victoria ou scorul de 
2—0 (2—0). Alte rezultate la fotbal : 
Dinamo Kiev—Leipzig 1—0 ; Ț.D.S.A 
Moscova — Aliamsen Copenhaga 4—0.

de a înființa noi gospodării colective. 
Problema care se pune este ca orga
nele locale, de la regiuni și raioane, 
respectînd cu strictețe principiul libe
rului consimțămînt, să nu slăbească 
atenția pentru înființarea de noi gos
podării colective pretutindeni unde 
condițiile sînt întrunite pentru aceas
ta. Preocuparea pentru dezvoltarea 
formelor inferioare de cooperare în 
producția agricolă — îndelungată vre
me neglijate la noi în țară — este 
necesar să nu se manifesteze în dauna 
preocupării pentru înființarea de noi 
gospodării colective, deoarece tocmai 
gospodăria colectivă este forma pe 
care — alături de S.M.T.-uri și gospo
dăriile agricole de stat — se fundea
ză sistemul socialist al agriculturii.

In centrul preocupărilor noastre 
stau de asemenea problemele consoli
dării economico-organizatorice a gos
podăriilor colective existente. Este 
știut faptul că nu este suficient să 
ajungi numai la forma socialistă a 
gospodăriei colective; că în gospodă
riile create trebuie desfășurată o lar
gă activitate de construcție internă, 
de rezolvare a problemelor economice 
care să ducă la întărirea lor, la con
solidarea lor organizatorică, la creș
terea veniturilor obștești și a nivelu
lui material și cultural de trai al co
lectiviștilor. Succesele pe care le-au 
dobîndit pînă în prezent tinerele noas
tre gospodării coleotive au arătat cu 
prisosință marile posibilități pe care 
ele le au; în unele gospodării există 
însă numeroase rezerve care n-au fost 
încă în întregime puse în valoare pen
tru ridicarea producției la hectar și 
mărirea productivității în zootehnie. 
Organele locale trebuie să sprijine 
de aceea gospodăriile agricole colec
tive pentru ca toate să ajungă la ni
velul celor fruntașe.

In munca pentru dezvoltarea succe
selor dobîndite pînă acum de gospo
dăriile colective existente, noi trebuie 
să avem în vedere și faptul că spre 
gospodăriile colective existente pri
vesc zeci de mii de țărani muncitori 
care șovăie încă, dar care sînt totuși 
curioși să vadă ce rezultate obține 
gospodăria colectivă, ce venituri do- 
bîndesc colectiviștii; totodată spre gos
podăriile colective privesc cu ură 
chiaburii care folosesc orice prilej spre 
a le discredita. In felul acesta, rezul
tatele în activitatea practică a gospo
dăriilor colective au o uriașă influen
ță asupra ritmului transformării so-

Ședința de închidere a conferinței de ia Geneva
(Urmare din ruimărul trecut}

Declarația lui A. Pinay
In luna iulie a acestui an, a spus 

A. Pinay, șefii cetor patru guverne 
și-au afirmat chiar în această sală vo
ința de pace și și-au exprimat hotă- 
rîrea de a căuta, pe bază de tratative, 
rezolvarea tuturor problemelor dintre 
Răsărit și Apus. Această hotărîre și 
voință există și acum. Ele au însu
flețit delegația franceză î,n toit timpul 
lucrărilor și vor continua să ne însu
flețească.

Pentru ca securitatea să fie reală șt 
trainică, a spus în continuare Pinay, 
noi am propus ca ea să se bazeze pe 
unificarea Germaniei și pe garanții 
practice și militare reciproce. In ceea 
ce privește dezarmarea, noi sîntem de 
părere că nici ea nu poate fi reală și 
trainică dacă nu se va garanta un 
control eficace. In sfîrșit, contactele 
dintre Răsărit și Apus pot deveni per
manente numai dacă ele vor duce la 
înlăturarea piedicilor în calea înțele. 
gerii reciproce între oameni și la cir
culația liberă a ideilor. Tocmai în a- 
cest spirit delegațiile occidentale în 
comun, iar în unele cazuri numai de
legația franceză, au prezentat o serie 
de propuneri.

După ce a enumerat aceste propu
neri, A. Pinay a trecut mai departe 
la rezultatele examinării problemelor 
de pe ordinea de zi a conferinței.

Propunerea delegației sovietice cu 
privire la problema securității, a spus 
el, nu este însuflețită -de realismul de 
oare ne-am condus noi, deoarece ea se 
concentrează în jurul a două teze 
fundamentale și anume : denunțarea 
pactului Atlanticului de nond și cons
fințirea divizării Germaniei. Aceste 
două cerințe au însă un caracter po
litic, neavînd nimic comun cu organi
zarea securității. Duipă părerea noas
tră, securitatea constă în aceea că fie
care dintre noi prezintă o garanție 
reală că în Europa nu se va săvîrși 
o agresiune, iar dacă din nenorocire 
această agresiune va fi comisă, ea va 
întâmpina imediat o rezistență colec
tivă.

Organizațiile regionale care asigu
ră apărarea Europei occidentale, a 
continuat A. Pinay, nu numai că nu 
violează Carta O.N.U., dar, mai mult, 
aplică unul din principiile ei funda
mentale. Noi am mai spus și repetăm 
că aceste organizații nu amenință 
securitatea Europei răsăritene, ci, dim
potrivă, contribuie la asigurarea secu
rității tuturor. Guvernul francez n-a 
cruțat nici un efort pentru ca în ca
drul scindării Europei care ne-a fost 
impusă, unirea Republicii Federale 
Germane cu Occidentul să se desfă- 
șotare în condiții care să asigure secu
ritatea nu numai a Franței și nu nu
mai a tuturor țărilor occidentale, ci și 
a altor țări. Propunerile noastre în a- 
ceastă chestiune sînt logice și realiste, 
deoarece pentru fiecare etapă a unifi
cării Germaniei se prevede trecerea 
simultană la o etapă bine determi
nată a asigurării securității Euro
pei. Dacă aceste propuneri ar fi fost 
adoptate, nimeni diritre noi nu ar fi 
trebuit să facă un salt în necunoscut 
— nici. Uniunea Sovietică, nici vreo 
altă țară. Dimpotrivă, toate țările ar 
fi fost asigurate împotriva tuturor a- 
menințărilor.

Trecînd la problema dezarmării, 
Pinay a spus : Vrem să traducem în 
viață cît mai grabnic un program de 
dezarmare care să favorizeze pacea și 
securitatea internațională. Noi dorim, 
și premierul E. Faure a insistat asupra 
acestui lucru la conferința șefilor gu
vernelor — să folosim resursele elibe
rate în urma dezarmării pentru ridi
carea bunăstării nu numai a popoare
lor noastre, ci și a celorlalte popoare 
ale lumii, în special a popoarelor care 
se află în condițiile cele mai puțin 
favorabile. Trebuie să recunoaștem că 
■principala condiție a dezarmării este 
instituirea unui sistem internațional 
de control în măsură să garanteze fie
cărei țări că celelalte țări își vor în
deplini în mod leal obligațiile și că 

cialiste a agriculturii. Tocmai succe
sele dobîndite pînă acum în acest 
proces complex fac și mai actuală 
pentru noi indicația rezoluției din 3-5 
martie 1949, care sublinia rolul pri
melor gospodării colective ca „gospo
dării colective model, de la care țăra
nii săraci și mijlocași neorganizați 
în astfel de gospodării să învețe ce 
este o gospodărie agricolă colectivă și 
să se convingă cu ochii lor de avan
tajele acestei forme superioare de coo
perativă de producție agricolă".

★
Datorită politicii de Industrializare 

socialistă, bazată pe dezvoltarea cu 
precădere a industriei grele, se creea
ză în Romînia o bază trainică pentru 
avîntul tuturor ramurilor economiei 
naționale, inclusiv a agriculturii.

In decursul primului cincinal s-au 
putut realiza astfel succese remarca
bile în domeniul producției agricole. 
Dezvoltarea producției agricole a fă
cut posibilă îmbunătățirea aprovizio
nării populației cu produse agro-ali- 
mentare și a industriei cu materii pri
me agricole.

Fără îndoială însă că cerințele care 
stau în fața agriculturii sporesc con
tinuu și pentru a le putea răspunde, 
agricultura romînească trebuie să-și 
dezvolte producția într-un ritm mai 
înalt.

Realizarea unui asemenea ritm — 
abstracție făcînd de îmbunătățirile 
care se mai pot obține chiar și în ac
tualele condiții social-economice ale 
satului romînesc — depinde în ulti
mă instanță de modul în care se des
fășoară procesul transformării socia
liste a agriculturii.

In eforturile ce trebuie făcute pe 
acest drum în larga desfășurare a 
unei temeinice munci de convingere a 
țărănimii muncitoare în vederea tre
cerii ei spre socialism, realizările ob
ținute pînă acum alcătuiesc un puter
nic stimulent deoarece, așa cum sub
linia tov. Gh. Gheorghiu-Dej : „Creș
terea numărului de gospodării colecti
ve; întovărășiri, grupe de într-ajuto- 
rare și alte forme de cooperare a ță
ranilor muncitori arată interesul cres- 
cînd al țărănimii muncitoare pentru 
unirea gospodăriilor lor individuale în 
mari gospodării socialiste — singura 
cale spre belșug și bunăstare — ara
tă procesul de treptată dezvoltare și 
întărire a sectorului socialist din agri
cultură"..

propria ei securitate nu va fi primej
duită.

Mal trebuie să constatăm că în pre
zent Uniunea Sovietică nu este gata 
să accepte un astfel de control, în 
timp ce noi sîntem gata să ne supu
nem acestui control încă de pe acum. 
Noi am sperat că vom putea face aci 
primul pas pe calea dezarmării. Am 
propus Uniunii Sovietice să încerce să 
cadă de acord asupra măsurilor con
crete care ar putea fi aplicate imediat 
pentru crearea atmosferei de destin
dere spre care tindem. Iată care este 
sensul propunerii prezentată de cei. 
trei miniștri occidentali colegului lor 
sovietic la 10 noiembrie. Reprezentan
tul Uniunii Sovietice nu a acceptat a- 
cest proiect. Noi continuăm să credem 
că drumul pe care am mers este cel 
just.

Dorința de a ajunge la un acord e- 
fectiv acceptabil pentru toți, a conti
nuat A. Pinay, a însuflețit delegația 
franceză și la examinarea celui de al 
treilea punct al ordinei noastre de zi. 
Noi dorim lărgirea legăturilor spiri
tuale și materiale între Uniunea So
vietică și țara noastră. Sîntem ne- 
voiți să constatăm că acel acord rea
lizat între noi în cursul tratativelor

Declarația lui H. MacMillan
De la conferința de la Geneva a șe

filor guvernelor, a spus MacMillan, au 
trecut patru luni. Din ce cauză aceas
tă conferință a generat speranțe în în
treaga lume ? Nu oare pentru faptul că 
dezbaterile au fost cît se poate de 
remarcabile ? Nu oare pentru faptul 
că directivele prin care am fost însăr
cinați să examinăm unele probleme 
sînt un lucru nou ? Nu oare pentru fap
tul că ei au obținut acorduri senzațio
nale ? t

întreaga lume a fost uimită de în
suși faptul convocării conferinței con
ducătorilor a două grupuri ostile în 
care a fost împărțită lumea. Acești 
oameni și-au dat seama de întreaga 
lor răspundere. Ei s-au întâlnit, au 
vorbit, au glumit între ei, ca muritori 
de rînd. Spiritul Genevei s-a ivit din 
contactele umane obișnuite. El a în
semnat hotărârea de a discuta, de a 
duce tratative. Acest lucru a însem
nat revenirea la o anumită suplețe, 
fără de care contactele' între oameni 
devin cu neputință, a însemnat con
cesii pe plan mondial, a însemnat 
cunoașterea punctelor de vedere ale 
altora. Tocmai de aceea conferința din 
iulie de la Geneva a fost salutată de 
toată lumea cu recunoștință și entu
ziasm.

La actuala noastră conferință, a con
tinuat H. MacMillan, noi, în toc de a 
face un pas înainte, în cel mai bun 
caz ne aflăm în vechea situație, și 
poate că am făcut chiar un pas îna
poi. Nu sînt prea îngrijorat de faptul 
că nu am putut ajunge la un acord în 
majoritatea problemelor care fie-au 
fost încredințate. Mă îngrijorează fap
tul că delegația sovietică nu prea este 
neliniștită de insuccesul nostru.

Referindu-se la discutarea primului 
punct de pe ordinea de zi, H. MacMil
lan a spus :

Intr-o anumită măsură noi am ajuns 
la o soluție în controversa privind 
problema care trebuie discutată mai 
întîi, problema securității sau proble
ma reunificării Germaniei. Am discu
tat ambele probleme — problema se
curității și cea a reunificării Germa
niei. In această problemă noi am rea
lizat chiar unele succese. Nu vreau să 
spun că nu au existat deosebiri seri
oase între propunerile Uniunii Sovieti
ce și propunerile puterilor occidentale 
în problema securității. Totuși, aceste 
propuneri s-au situat pe unul și ace
iași plan, s-au referit la unele și ace
leași probleme. Am vorbit despre ins
pecție și control, limitarea armamen
telor etc.

In lumina a tot ceea ce am spus mal 
sus, am considerat și consider că în 
problema securității am fi putut obți
ne succese mai mari dacă paralel cu 
aceasta am fi obținut un succes în pro
blema germană. Nu spun că am fi pu
tut realiza un acord definitiv, dar am 
fi putut crea bazele unui astfel de 
acord, am fi, putut propune grupului 
de experți să continue activitatea noas
tră și peste cîteva luni ne-am fi putut 
reîntoarce aici pentru a examina rezul
tatele activității lor. Consider că am 
fi putut fără dificultăți, elabora un 
tratat de securitate care ar satisface 
atît Răsăritul cît și Apusul, dacă liber
tatea și unitatea Germaniei ar fi fost 
asigurate.

Cînd dl. Molotov s-a reîntors de la 
Moscova, a continuat H. MacMillan, 
divergențele noastre au reieșit cu o 
profundă claritate. Consider că confe-

Ku trebuie sa se renunțe la metoda tratativelor
— Declarația ministrului

OTTAVA 17 (Agerpres). — TASS 
transmite: La 16 noiembrie, la reîn
toarcerea din călătoria făcută în 
U.R.S.S. și în alte țări, ministrul 
Afacerilor Externa al Canadei, Pear
son, a organizat o conferință de pre
să în cadrul căreia a declarat că po
porul sovietic a făcut delegației ca
nadiene „o primire foarte cordială și 
călduroasă". Răspunzând unor între
bări el a declarat că rezultatele con
ferinței de la Geneva nu înseamnă că 
de acum înainte nu mai e posibil nici 
un progres în problemele asigurării 
securității Europei, unificării Germa
niei și extinderii contactelor între Vest 
și Est. După cum a subliniat Pear-

S.U.A. contribuie masiv la finanțarea 
reînarmârii Germaniei occidentale

NEW YORK 17 (Agerpres).— TASS 
transmite: Duipă cum relatează Robert 
Allan, observatorul ziarului „New York 
Post”, în timpul conferinței de la Ge
neva, secretarul de stat Dulles a exa
minat împreună cu reprezentanții An
gliei, Franței și R. F. Germane pro
punerea de a lansa în Statele Unite și 
în Germania occidentală un împrumut 
în valoare de 2 miliarde de dolari pen
tru crearea forțelor armate vest-ger- 
mane.

Totodată, arată Allan, Statele Unite 
ar acorda încă 3 miliarde de dolari 
sub formă de împrumuturi directe și 
ajutor militar. Potrivit calculelor Pen- 

experțitor este insuficient pentru a jus
tifica speranțele ivite in urma confe
rinței din iulie. El se referă numai la 
schimbul care se realizează deja și nu 
corespunde nici pe departe directive
lor șefilor guvernelor, care ne-au re
comandat în primul rînd să mergem 
pe calea înlăturării piedicilor care 
mai există. Niciodată noi nu am cre
zut că aceste piedici pot fi învinse din-: 
tr-odată. Din această cauză, delega
ția franceză a insistat pentru înlătu
rarea treptată a piedicilor. Poziția ne
gativă a Uniunii Sovietice ne-a de
cepționat. Totuși, sîntem ferm hotă- 
rîți să continuăm să facem tot ceea ce 
depinde de noi pentru a favoriza a- 
chizițiile noastre în Uniunea Sovieti
că și vînzarea către Uniunea Sovie
tică a mărfurilor noastre contribuind 
la sporirea generală a comerțului în
tre Est și Vest.

Conferința din iulie, a spus în în
cheiere Pinay, a restabilit un contact 
între noi patru, care a fost întrerupt 
prea mult timp. Pentru ca acest 
contact să poată fi oglindit în 
hotărîri constructive, fără de care 
se poate ivi spiritul de dezbinare 
între o parte ș: cealaltă, este necesar 
să se creeze un spirit de înțelege:e 
reciprocă pe care îl cere poporul nos
tru. După conferință fiecare din noi 
trebuie să îndeplinească această sarci
nă.

rința din iulie a realizat o oarecare a- 
tenuare a divergențelor noastre. Dar 
se constată că prăpastia este totuși 
adîncă. Aceasta se datorește faptului 
că abordăm în chip diferit problema 
germană.

Schimbul de păreri în legătură cu 
dezarmarea, a continuat H. MacMil
lan, a fost util, dar ar fi nejust să se 
declare că ne-am apropiat de un acord. 
Noi avem aceleași puncte de vedere 
asupra scopurilor, dar nu am găsit 
metodele de realizare a acestor scopu
ri. Sîntem de aceeași părere comună 
că trebuie reduse forțele armate și 
toate tipurile de armamente de orice 
categorie. Qu toții, dorim să evităm 
cheltuielile crescînde pentru producția 
de armament modern și am vrea să 
eliberăm fondurile pentru scopuri mai 
constructive. Dar pentru a obține a- 
ceasta sînt necesare două lucruri: în
credere și control.

încrederea este cheia spre toate pro
blemele noastre. In ceea ce privește 
problema controlului, regret că domnul 
Molotov nu a răspuns la întrebările 
mele în legătură cu împuternicirile și 
sfera 'de activitate a organului inter
național de control. Nu este suficient 
■să se spună în linii generale că noi 
sîntem pentru inspecție și control. Tre
buie să stabilim ce avem în vedere 
cînd vorbim despre aceasta. Cu toții 
am fost nevoiți să recunoaștem că în 
prezent nu ne este cunoscută metoda 
eu ajutorul căreia s-ar putea garanta 
distrugerea armei atomice sau contro
lul asupra producției atomice. Dar 
deocamdată noi putem analiza proble
ma dacă nu se poate încape cu o de
zarmare pe plan limitat care ar netezi 
calea spre o convenție cu adevărat a- 
totcuprinzătoare de dezarmare.

Așa dar, a spus în încheiere H. 
MacMillan, dacă dorim să facem față 
cu succes fiecărui punct de pe ordinea 
de zi — securitatea europeană și Ger
mania, dezarmarea și contactele între 
Răsărit și Apus — trebuie să mani
festăm un spirit nou. Indicații ș: fra
ze generale sînt insuficiente. Spiritul 
Genevei are un conținut lăuntric. A- 
ceastă lumină nu arde cu o flacără 
vie, dar flacăra nu s-a stins încă în 
întregime. Este necesară o ușoară flu
turare a mîinii ca flacăra să se rea- 
prindă.

A luat apoi cuvîntul V. M. MOLO
TOV, (declarația lui V. M. Molotov 
6-a publicat în numărul de ieri al 
ziarului).

înainte de a închide conferința, V. 
M. Molotov, în calitate de președinte 
al ședinței și de reprezentant al Uniu
nii Sovietice, a mulțumit lui J.F. Dul
les, A. Pinay, și H. MacMillan și co
laboratorilor lor pentru atenția cu 
care au discutat problemele înscrise 
ipe ordinea de zi. El a propus de ase
menea ca în numele tuturor partici- 
panților la conferință să fie exprimate 
mulțumiri guvernului elvețian, autori
tăților municipiului și cantonului Ge
neva, administrației secției O.N.U. 
pentru Europa și colaboratorilor secre
tariatului unit pentru ospitalitate șf 
pentru serviciile prestate.

J.F. Dulles, A. Pinay și H. MacMil
lan s-au alătura^ propunerii lui V.M. 
Molotov.

După aceasta, V. M. Molotov, care 
prezida ședința, a declarat închisă 
conferința miniștrilor Afacerilor Ex
terne ai celor patru puteri.

de Ext&ma canadian —
son, faptul că miniștrii Afacerilor 
Externe nu au realizat un acord în 
aceste ^probleme nu înseamnă că tre
buie să se renunțe la metoda trata
tivelor. El a arătat că puterile occi
dentale nu trebuie să renunțe la folo
sirea tuturor mijloacelor diplomației. 
Nu cred, a spus în continuare Pear
son, că U.R.S.S. ar pregăti o agre
siune. Ocuipîndu-se de schimbul de 
delegații parlamentare, Pearson a 
declarat că a examinat la Moscova 
această problemă și consideră că un 
asemenea schimb de delegații va fi 
folositor, deoarece va contribui la o 
mai bună înțelegere reciprocă 

tagonulul, pentru crearea noii armato, 
a flotei maritime militare și a forțelor 
aeriene militare ale Germaniei' occi
dentale. este necesar să se cheltuias
că în decurs de trei ani 15 miliarde 
de dolari.

Potrivit afirmațiilor lui Allan, Dul
les a informat autoritățile engleze, 
franceze și pe cele de la Bonn că in
tenționează să expună „acest impor
tant program de finanțare la conferin
ța miniștrilor Afacerilor Externe ai ță
rilor N.A.T.O., care urmează să aibă 
loc la Paris la mijlocul lunii decem
brie".
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N. A. Bulganin și N. S. Hrușciov 
au plecat spre India

Sosirea lui V. M. Molotov la Berlin
-wrf ■ ■ ■■ ■ w '■’fcy-H-

0 vlnzare de cărți „altfel decit celelalte**

MOSCOVA 17 (Agerpres). — TASS 
transmite: La 17 noiembrie, la invi
tația guvernului Republicii India au 
părăsit Moscova plecînd spre Delhi 
N. A. Bulganin, președintele Consiliu
lui de Miniștri al U.R.S.S., și N. S. 
Hrușciov, membru al Prezidiului So
vietului Suprem al U.R.S.S.

N. A. Bulganin și N. S. Hrușciov 
sînt însoțiți de N. A. Mihailov, minis
trul Culturii al U.R.S.S.; generalul 
de armată I. A. Serov; A. A. Gro- 
mîko, prim-locțiitor al ministrului A- 
facerilor Externe al U.R.S.S.; D. R. 
Rasulov, locțiitor al ministrului Agri
culturii al U.R.S.S.; P. N. Kumîkin, 
locțiitor al ministrului Comerțului Ex
terior ; Z. Rahinbabaiev. locțiitor al 
ministrului Culturii al R.S.S. Uzbece.

★
TAȘKENT 17 (Agerpres). — TASS 

transmite: N. A. Bulganin, președin
tele Consiliului de Miniștri al 
JJ.R.S.S., N. S. Hrușciov, membru al

Prezidiului Sovietului Suprem al 
U.R.S.S., șf persoanele care îi înso
țesc, au sosit la 17 noiembrie la Taș- 
kent, în drum spre Delhi, unde se 
îndreaptă în urma invitației guver
nului Republicii India.

☆
MOSCOVA 17 (Agerpres). — La 

16 noiembrie, N. A. Bulganin, A. I. 
Mikoian și N. S. Hrușciov au vizitat 
Expoziția de artă meșteșugărească a 
Indiei de la Moscova.

N. A. Bulganin, A. I. Mikoian și 
N. S. Hrușciov au vizitat cu mult in
teres expoziția timp de aproape două 
ore.

In amintirea vizitării expoziției, to
varășilor Bulganin, Mikoian și Hruș
ciov le-au fost oferite daruri : stema 
națională a Republicii India sculptată 
artistic în fildeș, un portret sculptat 
al lui Mahatma Gandhi, o pictură ale
gorică reprezentînd bogăția și ferti
litatea țării.

BERLIN 17 (Agerpres). — TASS 
transmite : Delegația sovietică la con
ferința miniștrilor Afacerilor Externe 
ai celor patru puteri, în frunte cu 
V. M. Molotov, prim vicepreședinte al 
Consiliului de Miniștri al U.R.S.S. 
ministru al Afacerilor Externe 
U.R.S.S., a sosit la 17 noiembrie 
Berlin în drum spre Moscova.

Și 
al 
la 

Im-

preună cu V. M. Molotov au sosit 
V. D. Sokolovski, mareșali al Uniunii 
Sovietice, G. M. Pușkin, ambasador 
extraordinar și plenipotențiar al 
U.R.S.S. în R. D. Germană, membrii 
delegației, precum și consilierii dele
gației.

La aeroportul Schonefeld din Ber
lin, delegația sovietică a fost întîmpi-

Declarația făcută de V.
Tovarășe prim ministru,
Dragi tovarăși, prieteni t

se intllnească 
la Berlin, in

Există largi posibilități pentru extinderea 
relațiilor economice romîno-indiene

Declarațiile reprezentantului comercial al R.P.R, în India
DELHI 17 (Agerpres). — 'Biroul 

indian de informații anunță că într-o 
conferință de presă ținută la Delhi, 
reprezentantul comercial al Romîniei 
în India, Donat, directorul pavilio
nului roimlnesc de la Tîrgul indus
triilor indiene, a declarat că India ar 
putea exporta o serie de mărfuri în 
Romînia, cum sînt: shellack, mică, pi
per, cafea și ceai. La rîndul 6ău, a 
adăugat Donat, Romînia ar putea fur" 
niza Indiei: mașini, utilaj, produse 
chimice, produse petrolifere și bunuri 
de larg consum.

întrebat în ce fel ar putea Rornî-

nia să contribuie la prospectările pe
trolifere din India, Donat a spus: Ro
mînia are asităzi o industrie petroli
feră bine dezvoltată și dispune de 
tehnicieni calificați. Ea ar putea să 
ofere Indiei utilaj petrolifer de explo
rare și forare, precum și ajutor teh
nic.

Reprezentantul comercial al Romî- 
niei în India și-a exprimat speranța 
că Tîrgul industrial de la New Delhi 
va contribui la întărirea legăturilor 
comerciale ale Romîniei cu alte țări, 
îndeosebi cu India și cu țările din 
sud-estul Asiei.

Problema coreeană este discutată unilateral 
în Comitetul Politic al O ie u.

Declarația lui Nam Ir

Delegația sovietică este bucuroasă să 
din nou cu prietenii noștri germani, aici, 
capitala Republicii Democrate Germane.

Am sosit de la Geneva, unde a avut loc conferința 
miniștrilor Afacerilor Externe ai U.R.S.S., S.U.A., Angliei 
și Franței convocată în conformitate cu hotărîrea șefilor 
guvernelor celor patru puteri.

Conferința a examinat o serie de importante probleme 
internaționale. Dintre aceste probleme, principala este 
asigurarea securității europene.

Popoarele Europei știu că nu există sarcină mal impor
tantă decit neadmiterea unui nou război. Poporul sovie
tic și poporul german știu ce înseamnă războiul. Poporul 
sovietic și poporul german trebuie să stea alături, tre
buie să stabilească relații de prietenie bune și trainice 
pentru a împiedica un nou război, iar aceasta se poate 
face numai pe o singură cale — asigurind securitatea în 
Europa. Avem mulți prieteni în această acțiune. Putem 
face aceasta împreună cu celelalte popoare ale Europei.

In acest scop trebuie să se creeze o organizație de 
securitate colectivă în Europa, din care să facă parte 
toate statele Europei, independent de orînduirea lor de 
stat și socială. In acest scop este necesar să se pună 
capăt creării de grupări militare care opun statele euro
pene unele altora. Pe bună dreptate poporul sovietic 
și poporul german nu au încredere în acei care se pro
nunță în apărarea grupărilor militare din Europa. Oricît 
ar justifica ei crearea blocului nord.atlantic și a Uniunii 
Europei Occidentale — toate acestea nu duc la consoli
darea păcii și sînt în contradicție cu interesele unei reale 
securități în Europa.

Conferința de la Geneva a arătat că în problema prin
cipală nu am ajuns încă la înțelegerea necesară cu unele 
state occidentale. O asemenea situație creează greutăți în 
rezolvarea problemei germane.

Potrivit planurilor unor puteri occidentale, Germania 
occidentală a fost atrasă în anumite grupări militare și 
împinsă pe calea remilitarizării. Realizarea unor aseme
nea planuri este însă în contradicție cu interesele secu
rității europene și cu interesele naționale ale poporului 
german. Poporul german nu poate sprijini realizarea 
unor asemenea planuri. De aceea, nici delegația sovie
tică nu a avut dece să accepte ca rezolvarea problemei 
germane să ducă la remilitarizarea nu numai a Germa
niei occidentale — ceea ce se înfăptuiește deja pe baza 
acordurilor de la Paris — ci și la remilitarizarea Ger
maniei răsăritene și la atragerea întregii Germanii în

nată de: J. Dieckmann, președintele 
Prezidiului Camerei Populare a R. D. 
Germane, O. Grotewohl, primul mi
nistru al R. D. Germane, W. Ulbricht, 
prim secretar al C. C. al P.S.U.G. și 
vicepreședinte al Consiliului de Mi
niștri al R.D.G. și alte personalități.

La sosirea pe aeroport V. M. Mo
lotov a făcut următoarea declarație:

M. Molotov la aeroport
anumite grupări militare, așa cum au propus, la confe
rință reprezentanții S.U.A., Angliei șl Franței.

In aceste condiții, Republicii Democrate Germane, care 
a dovedit devotamentul ei față de cauza clasei munci
toare și a tuturor oamenilor muncii, îi revine o răspun
dere deosebită și un rol de onoare în apărarea interese
lor naționale ale întregului popor german și a interese
lor securității europene. Rezultate pozitive în toate a- 
ceste direcții pot fi obținute, bineînțeles, numai pe baza 
unirii forțelor iubitoare de pace ale întregului popor ger
man concomitent cu consolidarea continuă a relațiilor de 
prietenie dintre tocte popoarele Europei.

Acestor țeluri ît corespunde pe deplin propunerea gu
vernului R. D. Germane cu privire la crearea unui Con
siliu pe întreaga Germanie. Consiliul pe întreaga Ger
manie, alcătuit din reprezentanții R. D. Germane și R. 
F. Germane, va pune baza unirii forțelor iubitoare de ■ 
p-ce, democrate ale întregului popor german, unire atit 
de necesară. Crearea Cons-iliului pe întreaga Germanie 
nu trebuie, firește, să afecteze rîndiiielile sociale ale R.D. 
Germane și R.F. Germane si cuceririle oamenilor muncii 
din R. D. Germană. Constituirea Consiliului pe întreaga 
Germanie va da totodată posibilitatea să se asigure pre
gătirea soluționării problemei germane și restabilirii uni
tății Germaniei pe baza unor alegeri cu adevărat li
bere în întreaga Germanie, care să corespundă interese
lor securității europene Și intereselor naționale ale po. 
porului german.

Conferința de la Geneva a arătat, mal mult ca ori- 
cînd, că fără participarea germanilor nu se pot obține 
rezultate rodnice In soluționarea problemei germane. A- 
ceastă chestiune este în primul rînd o chestiune a ger
manilor înșiși. Nu se poate impune poporului german 
rezolvarea din afară a acestei probleme.

Este necesar ca '■germanii înșiși să ia această che
stiune în mîinile lor. Este necesar ca în acest scop R.D. 
Germană și R. F. Germană să pășească pe calea unei 
apropieri și colaborării prietenești. Acestor țeluri le co
respund pe deplin măsurile care au șl 
se iau în prezent de către Republica 
mană.

Astfel vor fi create premlzele reale 
pentru unificarea Germaniei.

In numele guvernului sovietic permltețl-mi 
guvernului Republicii Democrate Germane și 
popor german succes deplin pe această cale.

In încheiere permiteți-mi să vă transmit dvs., locuito
rilor Berlinului, întregului popor german un salut cor
dial și calde urări.

fost luate șl care 
Democrată Cer-

interne și externe

să urez 
întregului

PHENIAN 17 (Agerpres). — Agen- 
ția Centrală Telegrafică Coreeana 
transmite: In legătură cu discutarea 
problemei coreene în O.N.U. Nam Ir, 
ministrul Afacerilor Externe al R.P.D. 
Coreene, a făcut o declarație în care 
a spus:

La 31 octombrie 1955, din însărcina
rea guvernului Republicii Populare De
mocrate Coreene, am solicitat să se 
acorde unui reprezentant al guvernului 
R.P.D. Coreene posibilitatea de a par
ticipa la discutarea problemei coreene 
în Organizația Națiunilor Unite. Deși 
această cerere a guvernului R.P.D. 
Coreene a fost sprijinită de multe sta
te, ea n-a fost satisfăcută din cauza 
poziției inechitabile pe care s-au situat 
reprezentanții mai multor state, astfel 
încît problema coreeană este discutată 
în mod unilateral în Comitetul Politic 
al Adunării Generale a O.N.U.

Fără participarea reprezentanților 
R.P.D. Coreene la discutarea proble
mei coreene nu se poate ajunge la o 
soluție echitabilă.

Soluționarea echitabilă a problemei 
coreene va pune capăt nenorocirii po
porului coreean și va aduce o mare 
contribuție la cauza slăbirii încordării 
Internaționale și a menținerii păcii în

aceea statele inte- 
coreeană trebuie să'

întreaga lume. De 
resate în problema 
transforme armistițiul din Coreea în- 
tr-o pace trainică și să ia de urgență 
măsuri practice pentru asigurarea uni
ficării pașnice a Coreei.

Unificarea Coreei trebuie să fie în
făptuită de poporul coreean însuși și 
numai pe cale pașnică. In acest scop 
trebuie organizate alegeri generale pe 
întreaga Coree, pe baza liberei expri
mări a voinței popoarelor din Coreea 
de nord și cțje sud; toate trupele stră
ine, inclusiv unitățile de voluntari chi
nezi, urmează să fie retrase simultan 
de pe teritoriul Coreei de nord și de 
sud pînă la data alegerilor generale 
în Coreea. Pentru slăbirea încordării 
în Coreea este necesar ca forțele ar
mate existente în Coreea de nord și de 
sud să fie reduse la minimum; este 
necesar să se stabilească un contact 
între Coreea de nord și cea de sud; să 
se acorde libertate politică 
maselor largi populare.

Pornind de la principiile 
ționate, guvernul Republicii 
Democrate Coreene va depune toate 
eforturile în vederea unificării cît mai 
grabnice a Coreei.

deplină

sus-men-
Populare

Wilhelm Pieck l-a primit pe V. M. Molotor
BERLIN 17 (Agerpres). — TASS 

transmite: La 17 noiembrie, Wilhelm 
Pieck, președintele R. D. Germane, a 
primit la reședința sa, Palatul Nieder- 
schonhausen, pe V. M. Molotov, prim 
vicepreședinte al Consiliului de Mi
niștri al U.R.S.S. și Ministru al Afa
cerilor Externe al U.R.S.S. care ve
nind de la Geneva, a sosit 
lin în trecere spre U.R.S.S.

la Ber-

In cursul convorbirii, care s-a des
fășurat într-o atmosferă de prietenie 
și cordialitate, a avut loc un schimb 
de păreri în problemele privind în
cheierea lucrărilor conferinței de la 
Geneva a miniștrilor Afacerilor Ex
terne ai celor patru puteri. O deose
bită atenție a fost acordată primului 
punct de pe ordinea de zi a confe
rinței — securitatea europeană și

Germania — și s-a stabilit o deplină 
unitate de vederi în ce privește rezul
tatele conferinței de la Geneva. A 
fost relevată marea importanță, pe 
care o prezintă atît pe plan național 
cît și pe plan internațional declarația 
guvernului R. D. Germane adresată 
poporului german și miniștrilor Afa
cerilor Externe ai celor patru puteri.

Miniștrii de Externe occidentali au
PARIS 17 (Agerpres). — După cum 

anunță agenția France Presse, la 16 
noiembrie, ministrul Afacerilor Exter
ne al Franței, Antoine Pinav, a pără
sit Geneva, plecînd cu avionul la 
Paris.

PARIS 17 (Agerpres). — După cum 
anunță agenția France Presse, la 16 
noiembrie, secretarul de stat al S.U.A., 
John Foster Dulles, a părăsit Gene
va pe calea aerului.

(Agerpres). — TASS

părâsit Geneva
LONDRA 17 

transmite: La 17 noiembrie a sosit la
Londira, venind de la Geneva, H. Mac
Millan, ministrul Afacerilor Externe 
Angliei.

al

Acțiuni dușmănoase împofriva 
poporului cehoslovac

PRAGA, 17 (Agerpres?. — Ceteka 
transmite: Poporul cehoslovac condam
nă recentele acțiuni criminale inițiate 
împotriva Cehoslovaciei de către pos
tul de radio cu firma falsă de „Europa 
liberă". Sentimentele pașnice și nă
zuințele 6pre pace ale oamenilor mun
cii cehoslovaci sînt dovedite zi de zi 
prin munca lor constructivă, pașnică. 
Cetățenii cehoslovaci consideră acțiu
nea criminală de a lansa (baloane, ac
țiune sprijinită de organizația ame
ricană „Cruciada pentru libertate", 
drept o dovadă limpede a eforturilor 
acelora care urmăresc zădărnicirea tra
tativelor în vederea jnicșorării încor
dării internaționale.

Există de asemenea numeroase do
vezi că lansarea acestor baloane ame
nință securitatea și viata cetățenilor 
cehoslovaci. Pe lingă cazul întîmplat 
recent în satul Mengusovce, au mai 
avut loc și alte .cazuri în care nume
roase persoane, printre care .copii, au 
fost rănite în momentul găsirii aces
tor baloane lansate de postul de radio

„Europa liberă". Așa. dte exemplu, la 
Praga Jinonice, un balon pe jumătate 
gol a explodat în locuința lui Antonin 
Filipek, rănind 10 persoane care se 
aflau acolo. Locuința lui Filipek a su
ferit stricăciuni, trei persoane s-au a- 
les cu arsuri grave și, împreună cu 
patru copii, ele au trebuit să fie inter
nate la spital. In curtea fermei lui 
Jan Brada din satul Dobrocska Leho- 
ta (regiunea Benska Bistrița), un ba
lon lansat de postul de radio „Euro
pa liberă" a făcut explozie rănind trei 
persoane. Un alt balon a explodat 
în birourile Comitetului național din 
Bohuslavice, regiunea Gottwaldov, în 
momentul cînd două persoane care 
găsiseră balonul îl predau autorități
lor. Jan Karl, controlor pe linia fe
rată Pisek-Putin, a fost de asemenea 
grav rănit în momentul cînd des
prindea un balon care se 
trenul în care se afla el.

Poporul cehoslovac este 
aceste activități criminale 
de radio „Europa liberă" 
aceste activități să ia imediat sfîrșit.

agățase de

indignat de 
ale postului 
și cere ca

Condițiîle lui Dulles
au nesocotit total adevăratul spirit al Genevei

NEW YORK 17 (Agerpres). Intr-un 
articol consacrat lucrărilor conferinței 
de la Geneva, comentatorul ziarului 
„New York Herald Tribune", Lippman, 
scrie :

„Dacă trebuie considerat că spiritul 
Genevei a murit sau nu, aceasta de
pinde de felul în care ne închipuim a- 
cest spirit. Se pare că unii cred că în- 
trucît rușii au devenit mai amabili, 
există speranța ca ei să fie de a- 
cord cu noi. Sprijinit de MacMillan 
șl Pinay, Dulles a hotărît să acționeze 
Ca și cum ar considera că a fi amabil 
și a consimți echivalează oarecum cu 
aceea că spiritul Genevei ar însemna 
că Uniunea Sovietică va accepta pas 
cu pas condițiile noastre pentru unifi
carea Germaniei. Firește, este absolut 
de neconceput ca Dulles să-și închi
puie cu adevărat că Sovietele vor ac
cepta condițiile noastre. înainte de a 
pleca însă la cea de a doua conferin
ță de la Geneva, Dulles a lăsat poporul 
american să creadă că el contează 
că Uniunea Sovietică va proceda ca 
și cum ar intenționa să accepte con
dițiile noastre. Dacă spiritul Gene
vei a însemnat că condițiile noas
tre vor fi acceptate, firește că acest 
spirit a murit. De fapt însă spiritul 
Genevei nu a existat nici odată în 
acest sens și este primejdios să se 
presupună că el a existat ca atare.

Adevăratul spirit al Genevei există 
și astăzi în aceeași măsură în care a 
existat și înainte de declarațiile lui

Un articol 
al lui Walter Lippman 
din „New York Herald 

Tribune"
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VII PROTESTE ÎMPOTRIVA 
DAMNĂRII LA MOARTE A 

TINAR CIPRIOT
ATENA. — France Presse: 

treaga Grecie ia amploare campania
de protest împotriva condamnării la 
moarte a tînăruiui cipriot Mihail Ka- 
raolis în virstă de 23 de ani, acuzat 
Că ar fi omorît un polițist britanic.

Confederația Generală a Muncii din 
Grecia a adresat telegrame de protest 
reginei Elisabeta a Angliei, primului 
ministru Eden și președintelui Came
rei Comunelor in care exprimă „in
dignarea muncitorilor greci față de 
un astfel de verdict ce contravine ce
lei mai elementare idei de justiție".

De asemenea, Uniunea directorilor 
de ziare din Atena a adresat Organi
zației Națiunilor Unite, N.A.T.O., gu
vernelor britanic și grec, și partidului 
laburist britanic telegrame de protest 
împotriva sentinței tribunalului en
glez din Cipru.

In numeroase orașe din insula Ci
pru au loc manifestații ale patrioților 
ciprioți. Elevii și studenții din orașele 
Pafos, Kirenia, Lafitos, Larnaca, Fa
magusta, Limassol și din numeroase 
alte orașe au declarat o grevă de pro

test împotriva condamnării iul Kara- 
olis. La Limassol, poliția și trupele 
engleze au atacat pe studenții greviști 
cu gaze lacrimogene. Numeroși stu- 
denți au fost arestați.
ISRAELUL REFUZA PROPUNEREA 

DE MEDIERE A ANGLIEI
IERUSALIM. — TASS : In seara 

zilei de 15 noiembrie, Ben-Gurion, pri
mul ministru și ministru al Apărării 
al Israelului, a citit în parlament o 
declarație pregătită dinainte în care 
a răspuns la declarațiile primului mi
nistru al Angliei din 9 noiembrie. In 
aceste declarații, înaintate oficial gu
vernului Israelului, Eden a propus 
mediația Angliei pentru reglementa
rea conflictului israeliano-egiptean.

Ben-Gurion a caracterizat propune
rea lui Eden ca o încercare „de a 
ciunti teritoriul Israelului în favoarea 
vecinilor săi". Această propunere, a 
declarat Ben-Gurion, „nu are nici un 
fel de bază juridică, morală sau logi
că și nu poate să fie examinată". 
Ben-Gurion a criticat violent politica 
Angliei în Orientul Mijlociu și a de
clarat în încheiere: „Noi nu conside
răm propunerea lui Eden ca un mijloc

de reglementare a conflictului în 
Orientul Mijlociu, ci ca un factor care 
adîncește conflictul. Guvernul Israe
lului nu va duce tratative pe baza pro
pusă".

★
IERUSALIM. — Reuter: La 16 no

iembrie parlamentul Israelului a apro
bat declarația făcută de primul minis
tru Ben-Gurion la 15 noiembrie, în 
care a refuzat intervenția Angliei în 
reglementarea conflictului israelo-egip- 
tean.

TRATATIVE INTRE FIGL ȘI 
VON BRENTANO

aVIENA. — Agerpres: La Viena 
avut loc joi dimineața prima întreve
dere între ministrul de externe austriac 
Figl și ministrul de externe al Repu
blicii Federale Germane, von Brentano.

După cum anunță agenția France 
Presse, în cadrul acestei întrevederi au 
fost abordate probleme privind stabi
lirea de relații diplomatice între 
două țări, precum și o serie de 
bleme economice și culturale. De 
menea a fost discutată problema 
telor bunuri germane în Austria 
au fost restituite statului ausțriac.

Molotov. Acest spirit se reflectă adînc 
și radical în relațiile dintre sistemul 
sovietic și propriul nostru sistem. îna
inte se spunea, și trebuie repetat de
seori acest lucru, că la conferința din 
iulie la cel mai înalt nivel s-a căzut 
în mod oficial de acord ca niciuma 
dintre părți să nu recurgă la războiul 
termo-nuclear, deoarece nici una dintre 
părți nu poate să facă aceasta.

Adevăratul spirit al Genevei este 
consecința acceptării faptului că nu se 
poate amenința cu război, și de aceea 
nu trebuie să existe teama de un război 
la care ar participa marile puteri. A- 
ceastă înțelegere nu a fost rezultatul 
tacticii sovietice sau rezultatul 
truc propagandistic inventat 
consilierii președintelui pentru 
blemele războiului psihologic. Șefii 
guvernelor au fost nevoiti să accepte 
o conferință la cel mai înalt nivel a- 
tunci cînd în rîndurile popoarelor lor 
ți maselor largi ale omenirii s-a 
răspîndit vestea că a fost fabricată 
Domba cu hidrogen. Ei au trebuit în 
mod public să risipească orice bă
nuieli că ar putea face jocul ideii unui 
război termo-nuclear.

De ambele părți ale cortinei de 
fier a devenit de o importanță vitală 
necesitatea de a convinge masele largi 
populare de intențiile guvernelor ma
rilor puteri. Ambele părți aveau mult 
de cîștigat demonstrînd în mod pu
blic că nu se gîndesc la un război. So
vietele au cîștigat în sensul că au re
ușit să micșoreze teama de o agre
siune armată; or, tocmai această teamă 
unea mai mult decît orice coaliția mi
litară occidentală. Noi am cîștigat 
pentru că pozițiile noastre în rîndul 
atiaților noștri cei mai apropiați erau 
subminate serios de teama că noi 
vom recurge la un război preventiv. 
Dar indiferent de faptul dacă de <pe 
urma acestui lucru am cîștigat sau 
am pierdut noi, ori, a cîștigat sau a 
pierdut Uniunea Sovietică, o altă ie
șire nu exista și trebuia organizată o 
demonstrație care a și fost făcută în 
iulie la Geneva.
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In flecare an se pare că vînzarea 
de cărți a Comitetului Național al 
Scriitorilor bate toate recordurile 
și că nu va fi posibil să se facă 
mai mult data viitoare. In fiecare 
an se pare că Velodromul de Iar
nă, cadrul familiaj al marilor adu
nări populare, va fi prea mic pen
tru a cuprinde mulțimea iubitorilor 
parizieni ai cărții, care se înghe
suie în jurul standurilor scriitori
lor și artiștilor. De data aceasta 
Velodromul de Iarnă, deși cea mai 
vastă sală din Paris, nu era des
tul de mare. Ore de-a rîndul, o 
coadă interminabilă se lungea me
reu lingă ușa de intrare. La 7 sea
ra, în momentul cînd scriitorii is
toviți se pregăteau deja să plece, 
sute de persoane încă nu putuseră 
să pătrundă in incintă. Iar în in
terior afluența era atît de compac
tă, încît parterul Velodromului 
de Iarnă semăna cu o mare agi
tată de valuri adinei și largi. De 
altfel s-a realizat o vînzare de 
cărți în valoare de 9.700.000 franci, 
cu 1 milion de franci mai muit 
față de cifra record din anul tre
cut.

Cum se explică extraordinarul 
succes al acestei vînzări de cărți 
„altfel decît celelalte"/ care a fost 
creată abia acum 10 ani și care a 
devenit de atunci o tradiție indis
pensabilă a vieții populare parizie
ne? In primul rînd, prin numărul 
și importanța scriitorilor care vin 
să-și autografieze cărțile. Anul a- 
cesta, Jean Cocteau, proaspăt 
membru al Academiei Franceze și 
Fernand Gregh, unul dintre cei 
mai bătrînî academicieni, erau a- 
colo. Și Aragon, Andre Wurmser, 
Vercors, Claude Roy, Andre Stil, 
Pierre Chabrol, Joseph Kessel, pe 
care publicul îi apreciază de multă 
vreme.

Comitetul Național al Scriitori
lor a făcut de data aceasta un loc 
foarte larg tinerilor scriitori, ce
lor aproape necunoscuți, care por
nesc abia în greaua și minunata 
meserie de scriitor și și-au semna
lat, printr-o primă carte, bogatele 
făgăduieli. Erau și ei acolo, puțin 
intimidați de a aborda așa de re
pede și de aproape Publicul. Ală
turi de ei, scriitori ceva mal pu
țini tineri, ca Pierre Gascar și Ro
bert Mede, al căror talent a fost 
deja consacrat de mai multe lu
crări și uneori de premii. Foarte

8 mari artiști, vedete ale teatrului șl 
cinematografului, însoțeau pe au
tori Afecțiunea pe care le-a mani
festat-o mulțimea a fost emoțio
nantă.

Simone Signoret, care este un 
om de inimă și un om de talent, a 
primit un trandafir, pe care 1 l-a 
adus o femeie bătrînă, pentru a-i 
mulțumi de a fi intervenit în fa
voarea nepotului ei, urmărit pen
tru lupta lui împotriva colonialis
mului.

In momentul în care Gerard 
Philippe a apărut, la standul ma
relui poet dispărut Paul Eluard, 
ale cărui cărți le vindea, a provo
cat o extraordinară înghesuială. O 
alta s-a produs în celălalt capăt al 
sălii, la standul unde popularul 
cîntăreț și actor Yves Montand, tn 
calitate de autor de astă dată, dă
dea autografe pe volumul său de 
amintiri, proaspăt apărut în libră
rie. De față au mai fost și alți cu- 
noscuți artiști parizieni, 
Louis Barranet, Gaby Mosluy, 
Pierre Brasseur și cunoscutul ca
ricaturist Jean Effel.

Dar marele, inepuizabilul succes 
al Comitetului Național al Scrii
torilor, se explică mai cu seamă 
prin publicul său însuși. Eroul a- 
cestei vînzări extraordinare este 
însăși populația Parisului. S-a spus 
despre Velodromul de Iarnă că 
este „salonul poporului". La vîn- 
zarea anuală organizată de Comi
tetul Național al Scriitorilor, popu- 
'*■"  .................................scrii-
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lația Parisului își primește 
torii, artiștii, pe cei care 
muncesc, creează pentru ea. 
se poate spune că toți autorii ți au
torii care participă la acest mare 
eveniment ar fi de acord în pri
vința concepțiilor lor artistice și 
nici faptul că operele lor ar fi ase
mănătoare. Dar ei se întîlnesc In 
afirmația că sensul operelor lor și 
a participării lor este fericirea po
porului, viața poporului, lupta po
porului pentru această viață și a- 
ceastă fericire. Și populația Pari
sului, venind în număr enorm la 
vînzarea anuală, arată că înțelege 
și susține acest efort.

Vînzarea organizată de Comite
tul Național al Scriitorilor conti
nuă, din an în an, să crească și 
să uimească.

CATHERINE VARLIN
PARIS, 17 noiembrie

Nasser despre livrarea 
de armament american Israelului

NEW YORK 17 (Agerpres). — 
După cum transmite agenția United 
Press, la 16 noiembrie Israelul a a- 
dresat oficial Statelor Unite cererea 
de a-i livra mari cantități de arma
ment.

★
CAIRO 17 (Agerpres). — TASS 

transmite: Presa egipteană publică 
declarația lui Nasser, primul minis
tru al Egiptului, în legătură cu tra
tativele care se duc în prezent între 
S.U.A. și Israel cu privire la livrarea 
de armament american către Israel.

In declarația sa, Nasser a subli
niat că deși în decursul ultimilor 
trei ani Egiptul a cerut în repetate 
rînduri S.U.A. să-i vîndă armament,

totuși ,,n-a reușit să obțină din partea 
Statelor Unite nici un cartuș".

Totodată, a spus el, S.U.A. con
tinuă să livreze armament Israelu
lui, „fără să țină seamă de superio
ritatea din punct de vedere militar a 
Israelului față de arabi. Aceasta 
poate să constituie doar o tendință a 
guvernului S.U.A. de a sprijini supe
rioritatea din punct de vedere mili
tar a Israelului pentru a ține în per
manență țările arabe sub presiunea 
primejdiei..."

„Ne rămîne o singură cale, a de
clarat Nasser, și anume să obținem 

pentru a 
patria noas-

noi livrări de armament 
putea apăra poporul și 
tră".

spirit al Genevei: în înțelegerea 
recunoașterea faptului că înarmarea 
marilor puteri a ajuns în impas și a 
fost neutralizată. O consecință inevi
tabilă a acestei situații a fost faptul 
că problemele nerezolvate, ca proble
ma Germaniei, nu pot fi soluționate 
prin încercarea uneia dintre părți sau 
a celeilalte de a recurge la forță. Con
dițiile cu care a sosit Dulles la Ge
neva ar fi fost admirabile dacă Uniu
nea Sovietică ar fi capitulat necondi
ționat. Condițiile lui au nesocotit total 
adevăratul spirit al Genevei care rezidă 
în aceea că, întrucît nimic nu poate 
fi reglementat cu forța, trebuie să se 
recurgă la manevre, Ia tocmeală, să 
se încheie o tranzacție. Condițiile oc
cidentale 
permiteau 
terial de 
un fel de 
tranzacții.

Acest absolutism greșit calculat a 
fost în avantajul Sovietelor. Căci deși 
ele au respins propunerile lui Dulles, 
MacMillan și Pinay, Sovietele și-au re
zervat posibilități depline de a ma
nevra în Germania occidentală. Noi 
înșine ne-am pus în această situație 
în care nu putem schimba condițiile 
noastre fără a ne pierde prestigiul în 
Germania, fără a pune în primejdie 
poziția lui Adenauer și fără a provo
ca ecouri nefaste în N.A.T.O. S-ar 
putea ca, la Geneva. Dulles să fi vor
bit mai mult ca Molotov. Dar Soviete
le au cîștigat, iar noi am pierdut în 
Germania. In prezent s-ar putea ca 
Occidentul să fie înlăturat de la tra
tativele pentru reglementarea proble
mei germane.

Acest lucru se va tntîmpla aproape 
cert dacă nu vom putea găsi — și 
să sperăm că aceasta de comun acord 
cu Adenauer — vreo modalitate de 
a face cu putință tratative în legătură 
cu politica noastră germană. Vom fi 
înlăturați de la reglementarea proble
mei germane deoarece .germanii în
șiși vor începe fără îndoială să ducă 
tratative. Ei o vor face cu sprijinul 
nostru, dacă aceasta va fi posibil, sau 
fără sprijinul nostru, dacă aceasta va 
fi necesar... Am suferit un foarte mare 
eșec de pe urma căruia ne vom putea 
redresa numai dacă ne vom revizui 
sub toate aspectele pozițiile și perspec
tivele în lumea de după conferința 
de la Geneva".

formulate la Geneva 
manevrarea, nu ofereau 

tocmeală ți nu ofereau nici 
șanse pentru încheierea

Ansamblul romînesc de cîntece și dansuri 
obține succese în capitala Siriei

DAMASC 17 (Agerpres). — Con- 
tinuîndu-și turneul în țările Orientu
lui Apropiat și Mijlociu, ansamblul de 
cîntece și dansuri al Casei de cultură 
din București a dat la 15 noiembrie 
în sala „Orient" din Damasc primul

nu 
ma-

unei

în capitala Siriei. Specsău spectacol
tacolul s-a bucurat de un deosebit suc
ces. Publicul, extrem de numeros, a 
aplaudat cînitecele și dansurile popu
lare romînești, bisînd de mal multe 
ori numerele din program.

9 La 17 noiembrie a avut loc la 
Geneva o ședință ordinară a ambasa
dorilor R. P. Chineze și S.U.A. Ur
mătoarea ședință a fost fixată pentru 
23 noiembrie. (Agerpres).

9 Răs-punzlnd invitației președinte
lui Societății regale de științe din An
glia, la 16 noiembrie a sosit la Lon
dra o delegație a Academiei de Știin
țe a U.R.S.S., în frunte cu A. N. 
Nesmeiănov, președintele Academiei.

La Moscova a sosit la invitația A- 
cademiei de științe a U.R.S.S., o de
legație de specialiști englezi în do
meniul energiei atomice. Delegația, 
din care fac parte o serie de mari 
oameni de știință fizicieni este con
dusă de doctprul Shonland membru 
al Asociației regale. (TASS).

9 Un detașament de 
tiniene au ocupat sediul __ ,____ ....
Generale a Muncii din Argentina. Au 
fost operate arestări în rîndurile frun
tașilor sindicali care sprijină greva 
generală, declanșată în urmă cu două 
zile. (Agerpres).

9 La frontiera dintre Israel și Ior
dania, la 20 km. nord-est de Tel- 
Aviv, a avut loc un incident de fron
tieră. Patrulele israeliene șl 
niene au făcut schimb 
(France Presse).

o La 17 noiembrie primul minis
tru al Iranului, Hosein Ala, a fost 
rănit cu un foc de revolver într-o 
moschee. Atentatorul a fost arestat, 
iar autoritățile au început ancheta.- 
(Radio Londra).

trupe ar gen- 
Confederației

iorda- 
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La închiderea ediției

O provocare grosolană 
împotriva delegației de constructori sovietici 

sosită în Franța
PARIS 17 (Agerpres). — TASS transmite: La cererea delegației sovie

tice de lucrători din construcțiile de locuințe care se află la Paris în trecere 
din S.U.A. spre U.R.S.S., a avut loc la 17 noiembrie la Ambasada U.R.S.S, 
din Franța o conferință de presă în legătură cu provocarea săvîrșită față 
de această delegație. In fața unui mare număr de ziariști francezi și străini, 
conducătorul delegației I.K. Koziulia, ministrul Construcțiilor urbane și ru
rale al U.R.S.S., a făcut o scurtă declarație în care și-a exprimat indignarea 
în legătură cu sus-amintita provocare.

Luînd apoi cuvîntul, A. V. Vlasov, cunoscut arhitect sovietic, deputat 
al Sovietului Suprem al R.S.F.S.R. a declarat că la sosirea lui la Cherbourg, 
pe bordul vasului „Queen Elizabeth", autoritățile polițienești franceze igno- 
rînd imunitatea sa diplomatică, au încercat să-l rețină și să-I izoleze de 
restul delegației. Unul din reprezentanții autorităților polițienești a propus 
lui A. V. Vlasov să nu se mai înapoieze în patrie; el a respins însă cu ho- 
tarire. această propunere josnică și a cerut cu insistență permisiunea de a 
părăsi vaporul. Această permisiune a fost obținută numai în urma unor pro
teste energice din partea unui reprezentant a! ambasadei sovietice în Franța. 
La sosirea lor la Paris, în gara Saint Lazare, un grup de huligani au atacat 
delegația și au încercat din nou să-l izoleze pe A. V. Vlasov. Trebuie sub
liniat că acești huligani s-au dedat la acte de violență față de conducătorul
delegației I. K. Koziulia, A. V. Vlasov și față de alți membri ai delegației. 
Este semnificativ faptul că în momentul sosirii trenului, în gara Saint 
Lazare se afla deja un mare grup de ziariști și fotoreporteri ai ziarelor pa
riziene, ceeace dovedește că această provocare a fost pregătită cu preme
ditare.

In declarațiile făcute la conferința de presă. I. K. Koziulia, conducătorul 
delegației, și A. V. Vlasov, și-au exprimat indignarea față d-e aceste acțiuni, 
protestînd cu hotărîre împotriva acestei provocări care este într-o vădită 
contradicție cu repetatele declarații ale guvernului francez că dorește să dez
volte pe toate căile contactele între Est și Vest și schimbul de delegații.

★
PARIS 17 (Agerpres). — TASS transmite:
La 17 noiembrie, A. S. Anikin, însărcinatul cu afaceri ad-interim al 

U.R.S.S. în Franța, l-a vizitat pe Massigli, secretarul general al Ministeru
lui Afacerilor Externe al Franței, căruia i-a prezentat o declarație verbală 
în care a protestat cu hotărîre împotriva acțiunilor provocatoare ale autori
tăților polițienești franceze din Cherbourg și împotriva încurajării de către 
aceste autorități a atacurilor huliganice la care au fost supuși membrii dele
gației oficiale sovietice de constructori și reprezentanții ambasadei U R.S.S. 
în Franța.

A. Ș. Anikin a insistat asupra identificării șl pedepsirii imediate a per
soanelor care s-au făcut vinovate de aceste provocări. <

REDACȚIA $1 ADMINISTRAȚIA Piața Scînteil — Tel. 7.60.10—7.60.20 Abonamentele se primesc la toate oficiile poștale, factorii poștali și difuzorii voluntari din întreprinderi și InstitufilL Tiparul: Combin’atul Poligrafic Casa Scînteii ,1 V. Stal>“


